




3 اقتصادی
شنبه -سوم مهرماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4106

قیمتنمایندگینامخودرو

20634,452,000تیپ5

EF7 44,300,000 دنا با موتور

GLX40530,200,000 پژو 

SLX40532,900,000 پژو 

ELX40,800,000پژوپارس

 36,300,000 پژوپارسسال

E29039,200,000 تندر 

LX32,700,000 رانا 

TU533,300,000رانا 

 30,700,000 سمندLXسال

EF7 31,000,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

 111,000,000رنوکپچر

 35,800,000رنو تندر پیکاپ

 75,000,000هایما اس S7 ( 7 ( . فول دنده ای

 138,000,000 سوزوکی ویتارا اتومات کلاس 8

آخریننرخطلادرایران

4,922,000یکمثقالطلا

1,136,200یکگرمطلای18

آخریننرخانواعسکه

11,150,000سکهبهارآزادی

11,160,000سکهامامی

5,680,000نیمسکه

2,980,000ربعسکه

1,870,000سکهیکگرمی



قیمتنمایندگینامخودرو

300z57,000,000زوتی

EX15116,800,000سایپا

 21,300,000 سایپاSE111)سفید(

SE13221,000,000 سایپا 

SE 141 19,200,000 سایپا 

SE13122,800,000 سایپا 

SX 27,200,000ساینا 

V5 - 82,000,000 برلیانس 

یک کارشناس بازار کار  مطرح کرد

مشوقهایجدیددولتبرایاشتغالزایی
یک کارشناس بازار کار گفت:»آمارهای مربوط به خروج از رکود را باید به فال نیک بگیریم.«

حمید حاج اسماعیلی با بیان این که یک پیشنهاد دولت در برنامه ششم توسعه این بوده 
که خود را 15 درصد کوچک کند، اظهار داشت: »ما باید به این نکته توجه کنیم که برخی 
از فعالیت های دولت حاکمیتی است و در درازمدت می توانیم شاهد کوچک شدن دولت 

باشیم.«
این کارشناس بازار کار تصریح کرد: »در کنار این، به کارفرمایان گفته شده اگر افراد لیسانس 
به بالا را به عنوان کارورز بگیرید، به شما معافیت بیمه ای می دهیم. به نظر من، این مشوق 

خوبی برای ایجاد شغل در کشور در بخش خصوصی است.«
 »دولت اعلام کرده در ابتدای امسال نرخ رشد اقتصادی 4.4 درصد بوده است؛ اگرچه این 
آمار با واقعیت های بازار کار و اقتصاد محسوس نیست.« او گفت: »بر این اساس، بخش زیادی 

از رشد اقتصادی مربوط به صادرات نفت، پتروشیمی و صنایع وابسته به نفت است.«
این کارشناس بازار کار با بیان این که یکی از مشکلات جدی ما این است که هنوز اقتصاد 
کشور متکی به بخش خصوصی نیست، عنوان کرد: »ما باید دنبال این باشیم که رشد 
اقتصادی از رشد و توسعه بخش خصوصی به دست آید تا در کشور بتواند ایجاد اشتغال و 

تولید ثروت کند. در عین حال، رشد اقتصادی کیفی شود و بهره وری در داخل آن باشد.«
حاج اسماعیلی متذکر شد: »ما این آمارها را که نشان می دهد رونق ایجاد شده و داریم از 
رکود خارج می شویم، به فال نیک می گیرم، اما دولت باید حوصله کند و در پایان سال ارزیابی 
دقیق تری از وضعیت داشته باشد.« این کارشناس بازار کار گفت: »من به دولت حق می دهم 
و بعضی وقت ها به آقای روحانی که نگاه می بینم، می بینم واقعا تحت فشار است و حق دارد 

که به دنبال اخبار مثبت برای جامعه باشد.«
حاج اسماعیلی گفت: »در حال حاضر برنامه ششم توسعه با تنش جدی مجلس روبه رو شده 
است. برخی از مجلسی ها درصدد هستند که این برنامه را برگردانند و می گویند اصلا قابل 
قبول نیست. جنبه های متعددی را نقد می کنند. به همین دلیل ما باید صبر کنیم و ببینیم 

در کمیسیون ها چه اتفاقی می افتد.«

نقش نفت در تحقق رشد اقتصادی ۸ درصدی
اگر چه رشد اقتصادی شاخصی است که به تنهایی حاوی اطلاعات 
زیادی نیست به خصوص برای اقتصاد ایران که سهم نفت از تولید 
ناخالص داخلی قابل ملاحظه است )حدود 30 درصد در سال 1394( 

اما بازهم در جایگاه نخست تحلیل اقتصادی قرار دارد. 
تورم شتابان،  رکوداقتصادي، بازار متلاطم دارایي ها، انتظارات بدبینانه 
در خصوص تحولات آتي اقتصادي و شدیدترین و همه جانبه ترین 
تحریم هاي بین المللي، شرایط وضعیت اقتصادی در آغاز به کار دولت 

یازدم در نیمه دوم سال 1392 بود. 
به رغم موانع مذکور دولت با ارتقاي انضباط مالي و پولي، افزایش 
سهم پول درونزا از رشد نقدینگي و سالم سازي ترکیب رشد نقدینگي 
و حفظ ثبات بازار ارز،کنترل تورم را در اولویت سیاستهای اقتصادی 

خود قرار داد . 
رشد اقتصادی شاخصی است که به صورت کلی و در یک نگاه 
وضعیت اقتصاد کشور را در دوره خاص نشان می دهد اگر چه این متغیر 
به تنهایی حاوی اطلاعات زیادی نیست به خصوص برای اقتصاد ایران 
که سهم نفت از تولید ناخالص داخلی قابل ملاحظه است )حدود 30 
درصد در سال 1394( اما بازهم در جایگاه نخست تحلیل اقتصادی 

قرار دارد. 
در یک دهه اخیر رشد اقتصادی کشور نوسانات شدیدی تجربه کرده 

است. 
تولید ناخالص داخلی با نفت به قیمت پایه سال 1383 در سال 1384 
به عنوان اولین سال فعالیت دولت نهم شاهد رشد 6.3 درصدی و بدون 

نفت 8.1 درصد بود. 
و  توسعه  چهارم  برنامه  اجرای  آغاز  با  همزمان  که  سال ها  این 
هدفگذاری نرخ رشد اقتصادی 8 درصدی بود به مدد افزایش قیمت 
جهانی نفت و بالا بودن درآمدهای نفتی اقتصاد کشور در سال های 
1385 و 1386 به ترتیب رشد اقتصادی 6.1 درصد و 7.7 درصد تجربه 
شد اما در سال 1387 رشد اقتصادی به 0.6 درصد و در سال 1388 

به 1.3 درصد تنزل داشت. 
در سال های 1387 و 1388 که نرخ رشد شدیداً نسبت به سال های 

قبل کاهش یافت، درآمدهای نفتی نیز کاهش داشته اند. 
درآمد نفتی کشور که در سال 1386 به رقم 71.8 میلیارد دلار 
رسیده بود در سال 1387 به رقم 67.7 میلیارد دلار و در سال 1388 

به رقم 50.9 میلیارد دلار کاهش  می یابد. 
این وضعیت حاکی از آن است که رشد اقتصادی ایجاد شده طی 
سالهای اول دهه هشتاد، رشد پایدار و همراه با اصلاح ساختار در اقتصاد 

کشور نبوده است. 
مقایسه روند میزان درآمدهای نفتی در این سال ها با روند نرخ رشد 
اقتصادی گویای مشابهت بالا و حرکت همسان این دو متغیر با یکدیگر 
 می باشد که این وضعیت ناشی از وابستگی زیاد به نفت و بالا بودن سهم 

نفت در اقتصاد است. 

در سال های 1389 و 1390 با جهش مجدد قیمت نفت، درآمدهای 
نفتی به ترتیب به 61.3 و 85.4 میلیارد دلار افزایش  می یابد و به تبع آن 

نرخ رشد اقتصادی به ترتیب به 6.5 و 4.3 درصد  می رسد.
اگر چه نباید نادیده گرفت که طی دوران افزایش درآمد نفتی برخی از 
مشکلات از جمله وابستگی شدید هزینه دولت به درآمدنفتی، وابستگی 
درآمدهای مالیاتی به درآمدهای نفتی، کاهش سهم اوراق مشارکت 
و سایر ابزارهای مالی در تامین درآمد دولت و همچنین عدم رعایت 

انضباط مالی در هزینه های جاری تشدید  می شود.
اما در سال 1390 و 1391 تشدید تحریم های اقتصادی، آغاز روند 
نزولی حجم نفت صادراتی کشور و محدودیت های مالی از یک سو و 
روند فزاینده نرخ تورم، افزایش و نوسان شدید قیمت ارز و به تبع آن 
بی ثباتی در سایر بازارها از سوی دیگر موجب شد تا نرخ رشد اقتصادی 
کشور در سال 1391 به پائین ترین سطح در دهه های اخیر یعنی منفی 
6.8 درصد سقوط کند. در سال 1391 نرخ رشد اقتصادی بدون نفت 
منفی 0.9 درصد بود و در سال 1392 نیز نرخ رشد اقتصادی با منفی 
1.9 درصد همچنان کاهش یافت. در سال 1393 نرخ رشد اقتصادی 3 

درصد و برای سال 1394 رقم 1.3 درصد به ثبت رسیده است.
نتیجه کلی که در موضوع رشد اقتصادی کشور ما وجود دارد اینکه 
باید پذیرفت وضعیت نرخ رشد اقتصادی تا حدود زیادی به حجم 
درآمدهای نفتی و تاثیرات مستقیم و غیرمستقیم آن در اقتصاد کشور بر 

 می گردد و دولت ها نیز عمدتاً از کانال برنامه ها و سیاستگذاری های نحوه 
مصرف این درآمدها و اقدامات ثبات بخش  می توانند بر روند نرخ رشد 

اقتصادی اثر گذار باشند.
اگر چه در زمینه درآمدهای نفتی با توجه به کاهش قیمت نفت و 
کارشکنی ها بر سر راه اجرای کامل برجام جهت رفع کامل تحریم های 
از درآمدهای مناسب نفتی  بانکی، دولت یازدهم همچنان  مالی و 
برخوردار نیست اما در جهت افزایش ثبات و آرامش در اقتصاد کشور 
اقداماتی از جمله کنترل نرخ تورم، کنترل نوسانات در بازارهای ارز و کالا 
صورت گرفته است که در هموارسازی مسیر رشد اقتصادی کشور در 

سال های آتی می تواند مؤثر واقع شود.
علاوه بر اثرات درآمدهای نفتی بر نرخ رشد اقتصادی، درآمدهای نفتی 
بر میزان تخصیص هزینه های عمرانی و جاری نیز بسیار تاثیرگذار است. 
آمار مربوط به درآمدهای نفتی نشان می دهد که در 3 سال اخیر این 
متغیر روندی نزولی طی نموده و از 74.6 میلیارد دلار در سال 1391 به 

25.7 میلیارد دلار در سال 1394 کاهش یافته است. 
با کاهش درآمدهای نفتی علاوه بر اثرات آن بر بخش واقعی، از کانال 
افزایش نرخ ارز، متغیرهای مالی و پولی نیز  می تواند دچار نوسان شوند 
و در این شرایط مدیریت بازار ارز پیچیده گردد. به عنوان مثال روسیه 
تحت تاثیر کاهش درآمدهای نفتی )از 42 میلیارد دلار در سال 2014 
به 24 میلیارد دلار در سه ماهه 2015( با کاهش رشد اقتصادی، کاهش 

ارزش روبل و افزایش قیمت ها مواجه گردید. در چنین شرایطی ایران 
بدون فشار بر ذخایر بانک مرکزی شرایط را مدیریت نمود.

 
سیاستگذاری  و  ریزی  برنامه  در  دولت  واقعی،  بخش  بر  علاوه 
متغیرهای پولی و تنظیم آن ها نیز نقش اساسی دارد و از این طریق 
 می تواند سایر متغیرهای اقتصادی را کنترل و هدایت نماید. متغیرهای 
پولی به دلیل برخورداری از اثرات متفاوت کوتاه مدت و بلندمدت گاهی 
توسط دولت ها برای عبور از شرایط خاصی، در مقطع خاصی مورد 
استفاده قرار  می گیرند و ممکن است تعادل های کوتاه مدتی در بخشی 
از اقتصاد ایجاد کنند اما در کل اقتصاد و سایر بخش ها عدم تعادل هایی 
را در بلندمدت به وجود آورند از این رو برنامه ریزی و سیاست گذاری 

آن ها همواره از حساسیت های زیادی برخوردار است.
به صورت کلی آنچه مسلم است بسیاری از چالشها و مشکلات 
اقتصاد ایران ریشه در عوامل ساختاری دارند که طی چندین دهه در 
اجزاء و بخش های مختلف اقتصادی رسوخ نموده اند تا جائیکه خود 
بخشی از ماهیت اقتصاد ایران به شمار  می روند، واقعیت این است که 
این چالشهای ساختاری و عوامل ایجاد آن را باید فراتر از بحث دولتها 
دید همچنانکه رفع آنها نیز علاوه بر زمان، انجام برنامه ها و سیاستهای 

اصلاح ساختاری  می طلبد. 
بر اساس همین ضرورت جهت رفع مشکلات ساختاری و ارائه برنامه 
ای جامع در راستای مقاوم سازی و توانمندسازی درونی اقتصاد در 
مقابل نوسانات و شوک ها، اعم از شوک های سیاسی، اقتصادی و فنی، 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی از سوی مقام معظم رهبری در بهمن 

سال 1392 ابلاغ گردید.
دولت نیز از همان آغاز ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به ریاست 
پیگیری  اول محترم رئیس جمهور تشگیل داد و در حال  معاون 

سیاستهای ابلاغی می باشد. 
در سال 1394، جهت عملیاتی نمودن سیاست های اقتصاد مقاومتی 
12 برنامه ملی شامل ارتقاء بهره وری، پیشبرد برون گرایی اقتصاد، ارتقاء 
توان تولید ملی، عدالت بنیان کردن اقتصاد و توسعه عدالت اجتماعی، 
برقراری انضباط مالی در بخش عمومی و قطع وابستگی بودجه به 
نفت، توسعه اقتصاد دانش بنیان، گفتمان سازی و فرهنگ سازی اقتصاد 
مقاومتی، شفاف سازي و سالم سازي اقتصاد، توسعه ظرفیت تولید نفت و 
گاز و تکمیل زنجیره پایین دستی و توسعه بازار، هدفمندسازی یارانه ها، 

مردمی کردن اقتصاد و نیز سیاست های پولی و ارزی تصویب شد. 
آنچه مسلم است سال 1395 سالی بسیار مهم برای اقتصاد کشور 
بوده و نقش تعیین کننده ای در آینده اقتصاد ایران ایفا  می کند، زیرا 
اگر خواهان تحقق متوسط رشد هشت درصدی در طول برنامه ششم 
توسعه هستیم، باید امسال به نرخ رشد اقتصادی پنج درصد دست 
یابیم. از این منظر، استفاده از کلیه ظرفیت های بالقوه رشد اقتصادی 

ضروری است. 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه  دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002017689 شماره  1-رای 
1391114430002006456 آقای مسعود چالوک فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 155/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1932 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002015649 شماره  2-رای 
1391114430002011244 خانم کبری الیاسی فرزند صدرالله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/50 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 

2608 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002020458 شماره  3-رای   

1391114430002008231 آقای حمیدرضا مردانی فرزند رستم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125 مترمربع پلاک شماره 446 فرعی از 

1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/7/3 تاریخ انتشار دوم: 1395/7/18
 مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دوقم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
گزارش  براساس  را  مذکور  قانون  طبق  تشکیلی  های 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
به  مربوط  شماره 139560330001008667  1-رای 
پرونده کلاسه 1391114430001009260 آقای محمد 
مقدم  فرزند اصغر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت شششدانگ 113/11 مترمربع پلاک 
شماره 10468 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001008669 شماره  2-رای 
خانم   1391114430001009259 کلاسه  پرونده  به 
منصوره جوادیان فرزند علی اصغر در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 113/11 
مترمربع پلاک شماره 10468 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001003764 شماره  3-رای 
آقای   1391114430001010255 کلاسه  پرونده  به 
علی کاظمیان وشنوه فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 122 مترمربع پلاک شماره 10399 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

4- رای شماره 139560330001010912 مربوط به 
پرونده کلاسه 1394114430001001592 خانم فرحناز 
فهیمی فرزند قربانعلی در سه مشاع از ششدانگ یکباب 
مترمربع پلاک  به مساحت ششدانگ 180  ساختمان 
شماره 11 فرعی از 10482 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
به  مربوط  شماره 139560330001010905  5-رای 
پرونده کلاسه 1394114430001001591 آقای ذبیح 
اله فهیمی فرزند عزیزاله در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 180 مترمربع 
پلاک شماره 11 فرعی از 10482 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
به  مربوط  شماره 139560330001012185  6-رای 
پرونده کلاسه 1393114430001000049 خانم زهرا 
اسلام پناه فرزند ناصر در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 171/49 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
به  مربوط  شماره 139560330001009730  7-رای 
پرونده کلاسه 1394114430001000862 آقای حسین 
اسکندری فرزند محمد در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 94 مترمربع پلاک شماره 11142 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001011612 شماره  8-رای 

آقای   1393114430001000988 کلاسه  پرونده  به 
عباس مظفری زاده یزدی فرزند محمد در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 66/58 مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 5004 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
به  مربوط  شماره 139560330001008642  9-رای 
پرونده کلاسه 1391114430001005969 آقای حسن 

داود آ
بادی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به 
ساحت 70 مترمربع پلاک شماره 11010 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001009635 شماره  10-رای 
آقای   1391114430001007054 کلاسه  پرونده  به 
احمد رضازاده عسکری فرزند حسین در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی 
از 10533 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
11-رای شماره 139560330001004527 مربوط به 
کلاسه 1392114430001002842 خانم ملیحه بیگم 
هاشمی کاشانی فرزند سیداحمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 101/81 مترمربع پلاک شماره 9 
فرعی از 10923 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001009717 شماره  12-رای 
آقای   1392114430001001985 کلاسه  پرونده  به 
غلامرضا صداقت منش فرزند حسن در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 171/79 
مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
13-رای شماره 139560330001009714 مربوط به 
پرونده کلاسه 1392114430001001984 آقای رضا 
دهقانی فرزند حسین در سه دانگ مشاع ازششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 171/79 مترمربع پلاک 
شماره 10275 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001009390 شماره  14-رای 
آقای   1391114430001007198 کلاسه  پرونده  به 
محمدعلی محمدی پاک فرزند غلامحسین در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 122/52 مترمربع پلاک 
شماره 10875 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
15-رای شماره 139560330001010583 مربوط به 
پرونده کلاسه 1392114430001002799 آقای حسین 
علی اکبری فردوئی فرزند عباس در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 57 مترمربع پلاک شماره 11004  

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
16-رای شماره 139560330001010913 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430001009874 خانم ربابه 
معماریان فرزند علی در سه دانگ مشاع ازششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 74/53 مترمربع پلاک 
شماره 10833 و 10834 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001010916 شماره  17-رای 
آقای   1391114430001009875 کلاسه  پرونده  به 
علی رضا ناری مقدم فرزند عبداله در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 74/53 
مترمربع پلاک شماره 10833 و10834 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مربوط   139560330001009142 شماره  18-رای 
آقای   1394114430001000214 کلاسه  پرونده  به 
سیدمحمدحسین میرمحمد فرزند سیدحسن در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 70 مترمربع پلاک شماره 
11006 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
مربوط   139560330001011999 شماره  19-رای 
آقای  کلاسه 1392114430001003336   پرونده  به 
عبدالله یحیی زاده فرزند محمد رضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 133 مترمربع پلاک شماره 10951 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

مربوط   139560330001000562 شماره  20-رای 
آقای   1391114430001006214 کلاسه  پرونده  به 
اصغر علی خانی فرزند سلیمانعلی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 309 
فرعی از 10933 و 10934 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/7/3 تاریخ انتشار دوم: 
1395/7/18
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

وزیر راه و شهرسازی:

تمامسدهابرایورودهواپیمابهایران
شکستهشد

وزیر راه و شهرسازی با بیان این که مجوز جدید صادر شده از سوی خزانه داری 
آمریکا تمام سدهای موجود بر سر راه ورود هواپیماهای جدید به ایران را شکست 
اظهار کرد: با اجرایی شدن این توافق هواپیماهای جدید در پاییز امسال وارد ناوگان 
می شوند و تمام شرکت های ایرانی می توانند مذاکرات خود را به شکل مستقیم با 

طرف های خارجی ادامه دهند.
به گزارش ایسنا، عباس آخوندی درباره تعداد دقیق هواپیماهایی که در جریان مجوز 
جدید اوفک وارد ایران می شوند اظهار کرد: طبق توافق اولیه ای که با ایرباس داشته ایم 
از سال 2016 باید 8 فروند هواپیما به ایران تحویل می شد و مابقی در جریان توافقی 
8 ساله وارد ناوگان می شدند. براین اساس ما امیدواریم تا پیش از پایان سال جاری 

میلادی نخستین هواپیماها به ایران ایر تحویل شود.
او ادامه داد:  در حال حاضر بخش قابل توجهی از مسائل باقیمانده بر سر توافق 
ایران با ایرباس به پایان رسیده و می توان اظهار کرد تقریبا در تمام مباحث فنی 
جمع بندی های لازم صورت گرفته است. تنها برای برخی مسائل تجاری مذاکراتی 
باید انجام شود که با ورود نمایندگان ایرباس در این هفته و هفته آینده مسائل مربوط 

پیگیری می شود و امیدواریم به زودی کار در این حوزه به پایان برسد.
وزیر راه و شهرسازی با بیان این که براساس مجوز جدید ورود هواپیماهای ایرباس 
و بویینگ به ایران بدون مشکل اجرایی  خواهد شد، تاکید کرد: نه تنها این مجوز برای 
توافق های صورت گرفته میان ایران ایر و این شرکت ها قابل اجراست که حتی در این 
راستا تمام شرکت های هواپیمایی ایرانی مجوز آن را خواهند داشت که مذاکرات خود 

را نهایی کرده و برای ورود هواپیماهای جدید اقدام کنند.
آخوندی با اشاره به این که اجرای این توافق ها پس از حدود 40 سال به ایران اجازه 
خرید مستقیم از بویینگ و ایرباس را می دهد اظهار کرد: این موضوع به معنای آن 
خواهد بود که ما می توانیم پس از حدود 4 دهه بار دیگر سهم خود را از بازار جهانی 
پس بگیریم. ایران ایر در سال 1345 بخشی از بازار جهانی را در اختیار داشت و حالا 
زمان آن رسیده که ما سهم خود را از بازار 400 میلیون نفری مسافران هوایی در 

منطقه پس بگیریم.
وی با بیان این که بی تدبیری های 10 سال گذشته باعث شد ایران آسمان خود را 
به کشورهای خارجی واگذار کند عنوان کرد: قطعا در فضای رقابتی موجود رقبای ما 
تمام تلاش خود را می کنند که این بازار از دست شان خارج نشود. از این رو در کنار 
مسائل تجاری و فنی یکی از دلایل طولانی شدن مذاکرات با شرکت های تولیدکننده 

هواپیما سنگ اندازی رقبای منطقه یی ما بود.
آخوندی ادامه داد: در این موضوع لابی های اسراییلی به عنوان بزرگ ترین دشمن ما 
در منطقه نیز تلاش بسیاری کردند تا این توافقات اجرایی نشود اما خوشبختانه ما با 
پیگیری هایی که داشتیم توانستیم بسیاری از این سدها را بشکنیم و نسبت به ورود 

هواپیماهای جدید اقدام کنیم.
وزیر راه و شهرسازی هم چنین درباره آخرین خبرها از مذاکره ایران با شرکت 
میتسوبیشی ژاپن برای خرید هواپیماهای جدید نیز گفت: یکی از ایرلاین های ایرانی 
مذاکرات خود را با این شرکت ژاپنی آغاز کرده که در این راستا قدم های مثبتی نیز 
برداشته شده است. با توجه به صدور مجوزهای لازم از سوی آمریکا به نظر می رسد 
ورود این هواپیماها به کشور نیز در صورت نهایی شدن مذاکرات با مشکل خاصی 

مواجه نشود.
خوشبختانه  کرد:  اظهار  نیز  جدید  هواپیماهای  بلیت  نرخ  درباره  هم چنین  او 
با اجرایی شدن سیاست رقابتی در بازار ایران ما می بینیم که در شرایط غیر پیک 
قیمت ها حتی از گذشته پایین تر هم خواهند بود. با ورود هواپیماهای جدید نیز 
شرکت ها براساس همین فضای رقابتی عمل خواهند کرد که به نظر می رسد در آن 

حقوق مردم و مسافران به طور کامل اجرایی خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: سیاست اصلی ما بازپس گیری سهم ایران از بازارهای جهانی 
است و ما چه در حوزه خرید هواپیماها و چه در سیاست های کلان این امر را پیگیری 

می کنیم و به محقق شدن آن بسیار امیدواریم.

رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی: 

افزایشصادراتنتیجهبرجاماست
رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی تهران به ارزیابی وضعیت صادرات 
در دولت یازدهم پرداخت و تصریح کرد: موانع صادراتی تا حدود زیادی به دنبال 
برجام برطرف شده است اما هنوز نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یا عدم موفقیت 

صادرات داشت.
با ایسنا، گفت: در زمینه صادرات  سید رضی حاجی آقا میری در گفت و گو 
نمی توان نقش برجام را درافزایش صادرات نفتی و غیرنفتی را در نظر نگرفت.  وی 
افزود: برجام باعث شد که بخشی از تحریم ها و موانع تجارت با ایران برداشته شود 
و بسیاری کشورها از بندها و گرفتاری ها برای تجارت با ایران رها شوند و اکنون با 
ایران کار کنند و در نتیجه صادرات ایران افزایش یافت؛ بنابراین اگر افزایش صادرات 
را از دستاوردهای دولت بدانیم افزایش صادرات هم از دستاوردهای دولت به حساب 
می آید.رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: اما اگر رفع 
ممنوعیت ها و برطرف شدن تحریم ها به یک امر عادی و روزمره در بیاید به ضرر 
صادرات خواهد بود. وقتی موانع برداشته می شود مانند این است که انگار از ابتدا 
مانعی وجود نداشته است و از این نقطه است که می توان به شکل دقیق تر وضعیت 
صادرات را بررسی و ارزیابی کرد و تحرکات و اقدامات دولت و بخش خصوصی از این 
مرحله است که بیشتر مورد توجه قرار می گیرد و می توان گفت که آیا صادرات قابل 
قبول بوده است یا خیر.میری معتقد است در حال حاضر نمی توان قضاوت دقیقی از 
وضعیت صادرات داشت، چرا که هنوز شرایط برای روابط تجاری به شکل کامل عادی 

نشده است و تمام موانع تجاری برطرف نشده است.
وی اضافه کرد: اگر به لحاظ حقوقی، قانونی و قراردادی موانع برداشته شده هنوز در 
عمل اقدامات لازم از طرف برخی کشورها انجام نشده است و برخی تحرکات سیاسی 

باعث به تعویق افتادن رفع کامل موانع شده است.

یک کارشناس اقتصادی: 

تحققاقتصادمقاومتیبهافراد،ابزارومدیرانلایقنیازدارد
 یک کارشناس مسائل اقتصادی تاکید کرد با وجود عقب ماندن کشور در تحقق اهداف برنامه 
های بالادستی مانند سیاست های اقتصاد مقاومتی، همچنان می توان به رشد دست یافت اما برای 

این منظور وجود افراد، ابزار و مدیران لایق ضروری است. 
»بهمن آرمان« افزود: شرایط نابسامان اقتصادی کشور در چند سال گذشته، بخوبی در شاخص 

های منتشر شده از سوی سازمان ها و نهادهای بین المللی مشهود بود. 
معاون پیشین سازمان بورس و اوراق بهادار تهران گفت: روی کار آمدن دولت یازدهم، پایانی بر 
حضور اقتصاد کشور در یک تونل تاریک بود؛ به طوری که پیش از آن انتظار می رفت فردایمان 
بدتر از امروز باشد اما امروز همگان تایید می کنند که فردا دستکم از امروز بدتر نخواهد بود. آرمان 
بیان داشت: یکی از شاخص های اقتصادی، میزان اعتماد مصرف کننده است که این روزها افق و 
چشم انداز بهتری را نشان می دهد. وی از عملکرد صدا و سیما در بازتاب اخبار مربوط به دولت 
انتقاد کرد و گفت: اخبار هفته دولت در حد 30 ثانیه نیز روی آنتن نمی رود و درباره طرح ها و 
پروژه ها توضیحی وجود ندارد که به نوعی تلاش برای بدبین کردن مردم نسبت به دولت تعبیر 
می شود؛ در حالی که عکس این موضوع در دوران دولت سازندگی دیده می شد. معاون پیشین 
سازمان بورس و اوراق بهادار تهران تاکید کرد با این همه، باید این را کنار گذاشت که مدام بگوییم 
اقتصاد ایران در باتلاق فرو رفته است و امکان رشد ندارد. این اقتصاددان تاکید کرد باید افرادی را 
در صدر امور اقتصاد مقاومتی به کار گرفته شوند که به برنامه ها اعتقاد راسخ داشته باشند. آرمان 

رشد و توسعه اقتصادی ترکیه و مالزی در سال های گذشته را ناشی از انجام اقدام های آگاهانه 
دانست و گفت: ترکیه برخلاف ایران از معادن سنگ آهن و انرژی ارزان برخوردار نیست اما با 
رایگان کردن قیمت برق مصرفی تولیدکنندگان فولاد، امروز دو برابر ایران فولاد تولید می کند. 
وی ادامه داد: زمانی مجلس شورای اسلامی نرخ خوراک پتروشیمی ها را 6 برابر کرد. نتیجه این 
شد که سهام شرکت های پتروشیمی، سرمایه گذاری و... به شدت سقوط کرد؛ این در حالی است 
که آمریکا رقیب آینده ایران در پتروشیمی خواهد بود. آرمان افزود: امروز در منطقه آزادگان با دارا 
بودن بزرگ ترین حوزه در جای نفتی جهان )با ظرفیت 26 میلیارد بشکه(، دکل های استخراج 

نفت عراق ها بیشتر از ایران است. 
این اقتصاددان اضافه کرد: مسئولان سازمان گردشگری، همواره از ساخت هتل ها در کشور 
سخن می گویند اما بدون وجود راه آهن و آزادراه و دیگر زیرساخت ها توسعه چنین فعالیت هایی 
بی فایده خواهد بود. وی به نیاز کشور به 12 هزار کیلومتر آزادراه اشاره کرد و افزود: اگر فقط 10 
درصد نقدینگی موجود جامعه به این سو هدایت شود، نیاز جامعه در این زمینه را برطرف می کند.

 معاون پیشین سازمان بورس و اوراق بهادار تهران تاکید کرد با بهبود تصمیم گیری ها می 
توان با همین شرایط نیز به رشد اقتصادی دست یافت. آرمان یادآوری کرد: هرچند شاید فناوری 
و سرمایه لازم را در بسیاری موارد در اختیار نداشته باشیم اما به آن معنی نیست که نتوانیم 

بخش های غیرمرتبط با فناوری های پیشرفته را در کشور توسعه دهیم.
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 دوشب است از شدت ناراحتی نخوابیدم

واکنشتندخلیلزادهبهکمکاری
مقابلپرسپولیس

مدافع تیم سپاهان می گوید سرسفره پدر و مادرش بزرگ شده و تمام افرادی که شایعه 
کم کاری اش را مطرح کردند، به خدا واگذار می کند. او ادعا می کند از شدت ناراحتی دوشب 

است نخوابیده و به حرف های یکسری افراد توجهی ندارد.
 بعد از بازی پرسپولیس و سپاهان که با شکست تیم طلایی پوش اصفهانی همراه بود، برخی 
افراد در فضای مجازی و البته برخی رسانه  ها شایعاتی را درباره کم کاری شجاع خلیل زاده 

مطرح کردند. شایعاتی که درستی اش توسط هیچ کس تایید نمی شود.
خلیل زاده در گفت وگو با خبرنگار "ورزش سه" درباره مسائل پیش آمده پیرامون خودش 

در یکی، دو روز گذشته صحبت های تندی را انجام داد که در ادامه می خوانید:
یکسری کاسه داغ تر از آش شده اند

من واقعا برای برخی افراد متاسفم؛ یکسری آدم بیکار نشسته اند تا حاشیه درست کنند و 
خودشان را به نفهمیدن زده اند و می خواهند ثابت کنند نمی دانند فوتبال برد و باخت دارد. 
من در هر تیمی حضور داشتم، از جان و دل مایه گذاشتم اما برخی افراد کاسه داغ تر از آش 

شده اند و از سکوت من سوءاستفاده می کنند.
به خط شخصی ام پیامک می زنند و فحش می دهند

یکسری بچه بعد از بازی با پرسپولیس در فضای مجازی به من فحاشی کردند و نمی دانم 
هدفشان چیست. فضای مجازی به کنار به خط شخصی من پیامک می زنند و فحاشی 
می کنند. متاسفانه برخی سایت ها نیز به این موضوع دامن زدند و خودشان را نشان دادند. من 

سر سفره پدر و مادرم بزرگ شدم و مثل بعضی نیستم.
خدا جای حق نشسته است

سال قبل در تراکتورسازی بدون اینکه پولی دریافت کنم، به عنوان سرباز بهترین بازی هایم 
را انجام دادم. من در هر تیمی حضور داشتم،  از جان و دل مایه گذاشتم و در سپاهان هم 
توانایی هایم را ثابت کردم. حالا چرا می گویند کم کاری کردم را نمی دانم. خدا جای حق 

نشسته و جوابشان را می دهد.
اگر نمی خواستم، در سپاهان نمی ماندم

من در ابتدای فصل از پرسپولیس پیشنهاد داشتم اما دوست داشتم در سپاهان بمانم. اگر 
نمی خواستم، در این تیم نمی ماندم و به پرسپولیس یا تیم های دیگر می رفتم. حالا چه شده 
که برخی اینطور حرف می زنند؟ من عاشق سپاهان و طرفدارانش هستم و هیچ کس نمی تواند 

رابطه من با این همراهان را خراب کند.
رها کردم تا دروازه بان بگیرد

در صحنه گل پرسپولیس آنقدر سر و صدا زیاد بود که تصور کردم دروازه بان می گوید من 
هستم. من رها کردم تا گلر بگیرد اما این طور نشد. به هر حال فوتبال برد و باخت دارد و شک 
نکنید من هم از شکست سپاهان ناراحت هستم اما برخی بی انصاف ها صحبت هایی می کنند 

که آدم خنده اش می گیرد.
دوشب است نخوابیدم

باور کنید از شدت ناراحتی، من دوشب است نخوابیدم. آنوقت یکسری بچه در فضای 
مجازی جمع می شوند و فحاشی می کنند؟ مردانگی و انصاف این است؟ واقعا متاسفم. فقط 
بدانید شجاع خلیل زاده در هر تیمی حضور داشته، کم کاری نکرده و وجدانم از این نظر راحت 

است. الان هم سعی می کنم بهترین بازی هایم را انجام دهم.

صالح نیا:

بدنسازیاستقلاللنَگمیزند
مربی بدنساز سابق تیم های استقلال، پرسپولیس و تیم ملی گفت: امثال منصوریان که 

مربی انگلیسی آورده و دایی و گل محمدی شاگردان ناخلف من هستند.
ولی الله صالح نیا در خصوص دوری اش از میادین ورزش و بالاخص فوتبال، نحوه بدنسازی 

تیم فوتبال استقلال و مسائل مختلف صحبت های زیر را انجام داد.
* همه شاگردان من ناخلف هستند!

وی در ابتدای صحبت هایش گفت: پدر بدنسازی این مملکت هستم ولی واقعا باید از 
کسانی که برایشان خدمت کردند گله که نه حتی انتقادهای تند انجام بدهم. از قول من 
بنویسید همه شاگردان من ناخلف هستند. به جز آنهایی که به خارج از این مملکت رفتند. 
دلم شکسته است چون سال ها بود که خودم را مدیون این مملکت می دانستم ولی حالا 

می بینم که چه بی وفایی هایی می شود.
*من نبودم پورحیدری منصوریان را نمی گرفت

مربی سابق تیم استقلال تاکید کرد: منصوریان شاگرد من بوده ولی اگر من تاییدش 
نمی کردم پورحیدری او را جذب نمی کرد. حالا او مربی انگلیسی آورده و دلش به او خوش 
است اما پهلوان زنده را عشق است آقای منصوریان. از قول من بنویسید اگر ولی الله صالح نیا 
نبود منصوریان، خداداد، دایی و حتی گل محمدی به هیچ جایی نمی رسیدند. حتی اگر از 

دست این آقایان بربیاید گردن ما را هم می شکنند!
* 8 سال در استقلال بودم 7 سال در پرسپولیس

زمانی که در استقلال یا پرسپولیس بودم آسیب دیدگی نبود، بدن ها 120 دقیقه ای بود 
و جالب است وقتی خبرنگار می آمد می گفتم بروید با بازیکنانمان مصاحبه کنید. 7 سال 
در پرسپولیس بودم و 6 بار با این تیم قهرمان شدیم و یک بار نائب قهرمان. 8 سال هم در 
استقلال بودم ولی نمی دانم چه گناهی کرده ام که حالا هیچ کس حالم را هم نمی پرسد. 
گناهم این بود که بدون پول کار کردم و به عشق وطنم برای جوانان این مملکت زحمت 

کشیدم. به نظر شما 8 سال حضور در استقلال شانسی بوده یا برای کارم زحمت کشیدم؟
*بدنسازی استقلال کامل نیست و لنگ می زند

صالح نیا در ادامه تاکید کرد: به نظرم بدنسازی استقلال تا الان نه تنها کامل نبوده بلکه 
لنگ هم می زند. انگار نه انگار که این بازیکنان باید در زمین دوندگی داشته باشند. درست 
در مقاطعی که تیم گل می خورد یا برد را با مساوی عوض می کند ضعف بدنساز به چشم 
می آید اما جالب است که همه از بدنسازی این تیم تعریف می کنند. تیمی که در نیمه دوم به 
زمین می رود نباید کم بیاورد و قدیم هم همینطور بود که استقلال تازه بعد از زدن دو گل در 
نیمه دوم راه می افتاد. حتی مردم یادشان است که استقلال و پرسپولیس اگر از تیمی عقب 
می افتادند تا دقیقه 95 هم شده برای زدن گل تلاش می کردند. همه از استقلال و پرسپولیس 
فوتبال هجومی می خواهند و یادتان باشد اگر یک مربی در اوج دانش باشد و تیمش هم 
بهترین ستاره ها را داشته باشد اما بدنسازی خوبی نکرده باشد موفق نمی شود. این روزها همه 
فکر می کنند بدنسازی به این است که دو هفته سنگین کار کنند و بعد تا آخر فصل همه 

چیز خوب است اما بدنسازی این گونه نیست. ما هرچه مصاحبه کردیم گوش شنوا نبود.
*بازیکنان استقلال مثل انسان های خواب آلود هستند

دوستانی که در استقلال مشغول فعالیت هستند باید بدانند دوران بدنسازی این تیم باید 
تکمیل شود. وقتی این تیم کم می آورد بازیکنانش مثل انسان های خواب آلوده هستند. شما 
نیمه دوم بازی استقلال و ذوب آهن را تماشا کنید و ببینید ذوب آهن به خاطر ضعف بدنی 
استقلال چقدر روی دروازه تیم منصوریان فشار آورد. تیمی که دو گل جلو بود اسیر حملات 
ذوب آهن شد و اگر بازی 5 دقیقه دیگر ادامه داشت استقلال گل دوم را هم می خورد. 7 
هفته از لیگ گذشته و استقلال به شرایط خوب بدنی هم نرسیده است. حالا شما تصور کنید 
لیگ هم تعطیل شده و اگر در این فرصت بدنسازی کامل نشود استقلال تا پایان فصل دچار 
همین مشکل است. شما پرسپولیس را ببینید که کمتر دچار نوسان است و تا دقایق پایانی 
بازی با سپاهان برای بردن تلاش می کرد. این نشان می دهد پرسپولیسی ها بیشتر روی مسئله 

بدنسازی کار کرده اند. اگرچه مربی بدنساز آنها هم خارجی است.
*دایی، منصوریان و گل محمدی اندوخته ای ندارند!

صالح نیا با اشاره به اینکه مسئولیت بدنسازی تیم ملی دارت که قرار است روز 26 بهمن 
در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت کند را دارد، گفت: سرمایه سوزی در این مملکت باب 
شده است. کسانی که پول این مملکت را به جیب مربیان خارجی می ریزند باید آن دنیا 
پاسخگو باشند. من با مربیان خارجی مخالف نیستم اما وقتی یک مربی در کشورش موفق 
می شود اگر به اینجا بیاید تضمینی برای موفقیتش نیست. اگر بخواهید بیش از 10 مربی 
خارجی بدنساز را به شما معرفی می کنم که به اینجا آمدند پول گرفتند و رفتند. دوستان 
همه جا گفته اند ما قدیمی هستیم اما من از آنها سوال می کنم چطور فرگوسن که 26 
سال است قهرمانی می آورده قدیمی نشده است؟ من رئیس انجمن آمادگی جسمانی این 
مملکت بوده ام و استاد دانشگاه هستم. آیا من قدیمی ام؟ شما ببینید این اسامی که از آنها 
به عنوان شاگردانم نام بردم هیچ اندوخته ای ندارند و به پشتوانه مردم در اینجا ایستاده اند. 
اگر استقلال، پرسپولیس و ... تماشاگر نداشتند به شما می گفتم منصوریان یا گل محمدی 

توانایی شان در چه چیز است.
*به خاطر حمایت از خبرنگار مایلی کهن اخراجم کرد

مربی سابق تیم ملی گفت: من زحمت کش این آب و خاک بودم و قدردان مردم. زمانی به 
خاطر اینکه از خبرنگار دفاع کردم مایلی کهن از تیم ملی من را اخراج کرد. آقایان علی رئیسی 
و سیامک قلیچ خانی زمانی علیه تیم ملی مطلب نوشتند که چون دوستان انتقادپذیر نبودند 
از آنها گله می کردم و وقتی من از آنها دفاع کردم کنار گذاشته شدند اما معتقدم خبرنگار 
جماعت ضعف تیم ملی را دیده بود و حالا هم اگر ضعفی را می بیند باید بگوید و دهانش را 

باز کند نه آنکه چشمش را ببندد.

 چون لژیونرها نیستند، نمی توانیم سایر تیم را رها کنیم

ساکت: حساسیت بازی های پیش رو را درک کنیم
رئیس سازمان تیم های ملی فوتبال ایران گفت که 
جامعه ایرانی نسبت به حساسیت دو بازی پیش روی 

تیم ملی در مهر ماه اشراف کامل دارد.
محمدرضا ساکت که به همراه تیم ملی در ارمنستان 
حضور دارد با قدردانی از سفارت جمهوری اسلامی 
گفت:  فوتبال  فدراسیون  سایت  به  ایروان  در  ایران 
خوشبختانه سفارت ایران در ارمنستان همکاری های 
لازم را با تیم ملی داشته است. هنگام ورود تیم ملی 
به ارمنستان نمایندگانی از سفارت در فرودگاه حضور 
پیدا کردند و آقای سجادی، سفیر ایران در ایروان نیز 
در تماسی تلفنی به کاروان ایران خیر مقدم گفت. 
همچنین تعدادی از مسئولان تیم ملی پنجشنبه شب 
در مراسم ویژه دعای کمیل مسجد کبود ایروان که با 
حضور پرشور مسلمانان ایران و تعدادی دیگر از کشورها 

برگزار شد، شرکت کردند.
در  پنجشنبه  هر  مراسم  این  واقع  در  افزود:  وی 
این مسجد قدیمی با قدمت 270 ساله و زیبا برگزار 
می شود و کانونی برای گردهمایی مسلمانان ارمنستان 
است. ضمن اینکه قرار است با همکاری دو دولت ایران 
و ارمنستان این مسجد به ثبت یونسکو برسد. همچنین 
در بخشی از این مراسم با توجه به هفته دفاع مقدس 

وابسته نظامی ایران سخنرانی کرد.
ساکت با اشاره به دیدارش با سفیر ایران اظهار داشت: 
در این جلسه بر روابط نزدیک ایران و ارمنستان تأکید 
شد و با توجه به تسهیل در رفت و آمد بین دو کشور و 
لغو روادید سفیر محترم ایران در ارمنستان ظرفیت های 
فراوان اجتماعی، فرهنگی و به ویژه ورزشی را مورد 
تأکید قرار دادند. سپس دیداری با آقای دماوندی، رئیس 
انجمن دوستی ایران و ارمنستان و مسئول دفتر انجمن 
در آذربایجان شرقی داشتیم که بر مشترکات موجود 
بین دو کشور تأکید و قرار شد ارتباطات گسترش پیدا 
کند.رئیس سازمان تیم های ملی با اشاره به امکانات 
موجود در کمپ تیم ملی ارمنستان خاطرنشان کرد: 

نکته قابل تأمل در این سفر مشاهده کمپ و امکانات 
آکادمی فوتبال ایروان است که شرایط بسیار خوبی 
دارد. این کمپ مجهز به هشت زمین فوتبال است که 
شش زمین آن دارای چمن طبیعی و دو زمین آن 
دارای چمن مصنوعی است. در واقع بنده با مشاهده 
کیفیت زمین چمن طبیعی این کمپ شگفت زده شدم 
و نگهداری این زمین و کیفیت آن می تواند الگوی 
بسیار خوبی باشد. به اعتقاد من ارمنستان انتخاب بسیار 

خوبی برای اردوهای ورزشی است.
وی با اشاره به دیدارهای پیش روی تیم ملی مقابل 

ازبکستان و کره جنوبی گفت: جامعه ایرانی به قدر کافی 
هوشیار است که حساسیت های این دو بازی را درک 
کرده و نسبت به آن اشراف داشته باشد. این دو دیدار 
در روند آتی و صعود ما بسیار تأثیرگذار است و باید 
این واقعیت را هم لحاظ کنیم که ازبکستان به دلیل 
حساسیت بازی پانزدهم مهر، چهار روز زودتر از لیگ 
ایران، لیگ خود را تعطیل کرد. با این وجود از حیث 
بازیکن و ظرفیت بالای کادر فنی، تیم ملی ایران تیم 
بسیار قدرتمندی است، اما برای ایجاد هماهنگی میان 

بازیکنان، تیم ملی به چنین اردوهایی نیاز دارد.

ساکت افزود: البته به دلیل اینکه نمی توانیم بازیکنان 
لژیونرمان را در چنین اردوهایی به همراه داشته باشیم، 
نمی شود دست روی دست بگذاریم. سرمربی تیم ملی 
مسابقات داخلی و خارجی را به طور کامل زیر نظر دارد 
و قطعاً با تدبیر درستی که اندیشیده شده بازیکنان را 
به هماهنگی می رساند. نمی شود به خاطر اینکه در این 
مقطع لژیونرها را در اختیار نداریم، نیم دیگر تیم را 
رها کنیم. کادر فنی به گونه ای برنامه ریزی کرده که 
برنامه های تیم ملی روی روزهای فیفا متمرکز باشد و 
در این مقطع نیز جام حذفی برگزار می شود. باید در 

اینجا از مربیانی که پذیرفتند حتی بدون بازیکنان ملی 
پوش شان در جام حذفی شرکت کنند، تشکر کنم. 
سرمربی تیم ملی هم پس از بازی با قطر به بنده اعلام 
کرد که قدردان مربیان لیگ و رسانه هاست و آنها در 

این برد سهیم هستند.
رئیس سازمان تیم های ملی با بیان اینکه در ادامه 
نیاز  ملی  همبستگی  و  اتحاد  به  همچنان  نیز  راه 
داریم، اظهار داشت: باید با دور کردن انرژی منفی و 
پردازش های غیرسازنده با کمک مردم با فرهنگ ایران، 
رسانه ها، باشگاه ها، مربیان و کانون های هواداری به دنبال 
ممکن کردن، غیرممکن باشیم و این غیرممکن همان 
صعود پیاپی تیم ملی به جام جهانی است. ایران چنین 
ظرفیتی را دارد، اما به شرطی که همبستگی ملی مان را 
در راستای ارتقای روحی و فکری تیم ملی حفظ کنیم.

وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال تلاش بسیار دارد که 
بتواند تدارک لازم را برای تیم ملی و دیگر تیم ها فراهم 
کند و این نیازمند فراهم کردن امکانات سخت افزاری و 
نرم افزاری است. اولین اقدام برای فراهم کردن اقدامات 
نرم افزاری همگرایی فنی بین تیم های مختلف با تیم 
ملی بزرگسالان و هم اندیشی فنی بین مربیان تیم های 
مختلف زیر 14، زیر 16، زیر 19 سال، زیر23 سال 
و تیم های بانوان است که مربیان این تیم ها پس از 
ارائه برنامه های خود نقطه نظرات سرمربی تیم ملی 
بزرگسالان را به منظور بهره وری بیشتر و تأثیرگذاری 
دریافت می کنند. این همگرایی فنی در امتداد اقدامات 
کمیته فنی و توسعه، کمیته جوانان و کمیته بانوان 
فدراسیون فوتبال خواهد بود.وی با تبریک موفقیت 
انجام شده  کار  فوتسال گفت:  و  نوجوانان  تیم های 
قابل تقدیر بود. اعتقاد داریم فوتسال خودش را تثبیت 
می کند و ما این کار را به خوبی در تیم های فوتسال 
و فوتبال ساحلی می بینیم. ما در این دو رشته دارای 
یک مزیت بزرگ هستیم و در موضوع فوتسال کارهای 

زیادی مانده که باید انجام دهیم.

مدافع تیم فوتبال استقلال می گوید تمایل دارد تا آخر 
دوران فوتبالش در این تیم بماند.

 سید مجید حسینی درباره شرایط تیم استقلال بعد از 
بازی هفته هفتم لیگ برتر، گفت: استقلال شرایط خیلی 
خوبی دارد. تیم ما توانست در دیدار با پرسپولیس و ذوب 
آهن که 2 تیم خوب لیگ هستند، 4 امتیاز کسب کند و 
با روحیه خوب وارد تعطیلات شود. ما از تعطیلات قبل به 
خوبی استفاده کردیم و اطمینان دارم در این تعطیلات هم به 
آمادگی بالاتری می رسیم و با تمام قدرت به مصاف حریفان 

می رویم. من به موفقیت استقلال اطمینان کامل دارم.

و  او  درباره  منصوریان  علیرضا  صحبتهای  درباره  وی 
حمایتهای سرمربی استقلال تاکید کرد: من صحبت های 
آقای منصوریان را خواندم و از لطف و اطمینان ایشان از 
صمیم قلب تشکر می کنم. همیشه در تمرینات استقلال با 
تمام وجود کارم را انجام می دهم و نهایت تلاشم را به کار 
می گیرم. از اعتماد علی آقا هم بسیار ممنونم و همواره تلاش 
می کنم جواب این اعتماد را به بهترین شکل ممکن بدهم. 
هر زمان برای استقلال به میدان بروم، با همه وجود این کار را 
انجام می دهم و خوشحالم که توانسته ام رضایت کادر فنی، 

همبازیان عزیز و هواداران گران قدر استقلال را فراهم کنم.

مدافع استقلال همچنین درباره صحبتهای منصوریان 
مبنی بر تمدید قرارداد حسینی برای سالهای آینده هم گفت: 
اینکه در چنین مقطعی از فصل از جانب سرمربی استقلال 
بحث تمدید قراردادم مطرح می شود، بسیار برایم ارزشمند 
و  است  ارزشمند  برایم  استقلال  پیراهن  پوشیدن  است. 
دوست دارم تا پایان فوتبالم برای استقلال بزرگ بازی کنم. 
پیراهن استقلال بر تن بازیکنان بسیار بزرگی بوده و حالا 
که من هم عضوی از این مجموعه بزرگ و پرافتخار هستم، 
ارزش آن را می دانم. تمدید قرارداد برای من بسیار خبر 

خوبی است و روحیه و انگیزه ام را چندین برابر می کند.

خوردبین: 

حوصلهکلاسهایمربیگریرانداشتم
ومربینشدم

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس گفت: کسانی که با من در پرسپولیس بد کردند را نفرین 
کردم و همه آنها با بی آبرویی از این تیم رفتند.

دوم مهر سالروز تولد محمود خوردبین قدیمی ترین پرسپولیسی فوتبال کشورمان است که 
بعد از دوران پایان بازیگری اش سال هاست به عنوان سرپرست در کنار سرخپوشان حضور 
دارد. به بهانه سالروز تولد این پیشکسوت زحمت کش به سراغ خوردبینی رفتیم که این روزها 

و بعد از برد پرسپولیس مقابل سپاهان روزهای خوبی را سپری می کند.
ضمن تبریک تولد شما بگویید که چند ساله شده اید و چه حسی دارید؟

امروز 68 ساله شده ام و به هر حال خوشحالم که امروز روز تولدم است. البته به خاطر اینکه 
سن و سالی از من گذشته اما سعی می کنم با همه بچه های تیم که همه جوان هستند خودم 
را وفق دهم هرچند که برخی مواقع کم می  آورم چون سن من بالاست اما خوشحالم که با 

همه بازیکنان رابطه خوبی دارم.
از چه سالی دقیقا وارد پرسپولیس شدید؟

دقیقا سال 1347 بود که به پرسپولیس آمدم و از آن زمان به این طرف فقط در پرسپولیس 
بودم و به هیچ تیم دیگری در هیچ سمتی نرفتم.

بهترین خاطره شما از این سال هایی که در پرسپولیس بودید چیست؟
قطعا همه سال های حضور من در پرسپولیس برایم خاطره است چراکه سراسر ورزش 
خاطره است حتی برد و باخت ها هم خاطره است اما باید بگویم بهترین خاطراتم برای زمانی 
است که خودم گل می زدم و پرسپولیس برنده می شد. البته خاطره دیگری هم دارم و آن 
این است که بعد از گل حامد کاویانپور به الهلال عربستان ناخودآگاه بغضم ترکید و گریه 

خوشحالی کردم.
بدترین خاطره شما از سال هایی که در پرسپولیس بودید کدام است؟

به هر حال همیشه باخت ها ناراحت کننده بوده اما یک بازی یادم می آید که ما عقب بودیم و 
در یک صحنه من با دروازه بان حریف تک به تک شدم و حتی ضربه خلاف جهت دروازه بان 
هم زدم اما از بدشانسی من توپ به نوک پای دروازه بان خورد و گل نشد. این صحنه آنقدر 
حال من را بد کرد که هیچ چیزی از آن بازی یادم نمی آید و فقط می دانم که 20 دقیقه آخر 

بازی تعویض شده بودم.
یک حسرت بزرگ برای شما همیشه وجود داشته و آن اینکه با وجود سابقه ای 
نزدیک به 50 سال در پرسپولیس اما در دربی معروف به شش تایی ها شما حضور 

نداشتید.
بله این یک حسرت بزرگ و همیشگی برای من است. من سرباز بودم و در شهر شیراز 
خدمت می کردم که فرمانده ما آن زمان برادر بهرام افشارزاده بود که الان سردار و از 
زحمت کشان جمهوری اسلامی است. او آن زمان به حسین کلانی مرخصی داد تا به تهران 
بیاید و در دربی بازی کند اما به من مرخصی نداد و من همیشه حسرت آن بازی را می خورم. 
البته هنوز هم با هم در ارتباط هستیم حتی حدود سه هفته پیش بود که او را دیدم و گفتم 

که به همه اعلام کردم که شما نگذاشتید در آن بازی باشم!
شما در همه این سال ها یار جدانشدنی علی پروین بودید. از رابطه تان با او هم 

صحبت کنید.
نه تنها برای من بلکه برای همه کسانی که با پروین کار کرده اند و کنار او بودند یک افتخار 
بزرگ است چون او یک آدم بزرگ است و قلب مهربانی دارد که همه دوست دارند در کنارش 
باشند. من هم افتخار شاگردی علی پروین را داشتم و باید بگویم که پرسپولیس برای ما دو 
نفر است چون زحمت این تیم را ما کشیدیم که به اینجا رسیده است. قبل از بازی با استقلال 
پروین به محل تمرین ما آمد و وقتی رختکن ورزشگاه شهید کاظمی را دید رو به من گفت 
محمود یادت می آید که ما کنار خیابان لباس عوض می کردیم؟ رختکن پرسپولیس صندوق 

عقب ماشین پروین بود چراکه فقط آن زمان او ماشین داشت.
شما سال های زیادی در پرسپولیس بودید اما هیچ گاه وارد کار فنی نشدید. این 

موضوع دلیل خاصی دارد؟
خب کار فنی کردن خیلی سخت است و یک قدرت جسمانی بالا می خواهد . از طرفی هم 
باید به کلاس های مربیگری می رفتم که حوصله این دوره ها را نداشتم. من هیچ گاه دنبال 

کارهای مربیگری نبودم و مثل برخی ها کیسه ای برای این کار ندوختم.
تا چه زمانی کنار پرسپولیس خواهید بود؟

تا زمانی که بخواهند می مانم چراکه من به پرسپولیس تعصب دارم و هیچ گاه از این تیم 
جدا نشدم. همیشه هم افتخار کردم که قدیمی ترین پرسپولیسی تاریخ هستم و خوشحالم که 

این افتخار نصیب من شده است.
در این مدت قطعا رفتارهای بدی هم با شما صورت گرفته است. این موضوع 

چقدر روی شما اثر بد گذاشت؟
آدم هایی که به من بدی کردند جواب شان را گرفتند و با بی آبرویی از پرسپولیس رفتند. 
یک زمان حبیب کاشانی و امیر عابدینی می خواستند به پرسپولیس بیایند که همه آنها با من 
تماس می گرفتند که من کنار تیم باشم و به من محبت کردند اما برخی آدم ها را نفرین کردم 
چراکه پرسپولیس برای من یک عشق بود و هیچ گاه از این تیم پول خاصی به دست نیاوردم. 
من این افراد را نفرین کردم و با بی آبرویی از این تیم رفتند. خودشان می دانند که منظور من 

کیست. همان افرادی که جیب هایشان را پر و پرسپولیس را بدبخت کردند.
در روز تولدتان چه آرزویی دارید؟

تنها آرزوی من فقط سلامتی است. سه سال است که خدا به من نوه ای داده که این بهترین 
هدیه زندگی من بوده است. نوه خوشگلم به علاوه دخترهای خوب و خانواده با محبتی که 
دارم بهترین چیزهایی است که من در این دنیا دارم و آرزوی سلامتی آنها همیشه روی 

زبانم است.
برانکو شما را خوش تیپ ترین سرپرست دنیا می داند! رمز خوش تیپی تان چیست؟!

برانکو با من شوخی می کند. البته او خودش هم خیلی خوش تیپ است اما فکر می کنم موی 
سفیدم رمز خوش تیپی من است!

برزگر:کادرفنینوجواناندچارتغییراتمیشود

 پیشنهادات مربیگری ام بیشتر از بازیگری است

عنایتی:فوتبالایرانواقعاکثیفاست

عضو شورای فنی کشتی آزاد گفت: امیدوارم مدیر تیم های 
ملی کشتی آزاد چند گزینه را برای هدایت تیم های ملی 
نوجوانان و جوانان به شورای فنی معرفی کند تا پس از بررسی 

دقیق بهترین گزینه ها معرفی شوند.
نتایج ضعیف تیم   ملی کشتی آزاد  منصور برزگر درباره 
نوجوانان ایران در مسابقات جهانی گرجستان و کسب مقام 
هشتمی در این رقابت ها، اظهار کرد: دو مساله در تیم های 
جوانان و نوجوانان ما پیش آمد که در نحوه نتیجه گیری تیمی 
اثرگذار بود و آن همگروهی دو کشتی گیر ما در این تیم ها با 
رقیبان رژیم صهیونیستی بود که باعث شد امتیازاتی را از دست 
بدهیم. مساله دیگر مافیای روس ها است که 10 تا 12 تیم با 
هم هماهنگی دارند و تبانی می کنند تا نتایج دلخواهشان به 

دست بیاید.
عضو شورای فنی کشتی آزاد در پاسخ به این سوال که آیا 
با این حساب مشکلات فنی را در کسب این نتیجه  دخیل 
نمی دانید، گفت : ما هنوز گزارش کادرفنی تیم های ملی جوانان 
و نوجوانان در مسابقات جهانی را از آنها دریافت نکرده ایم و نمی 
توانیم در این باره زود قضاوت کنیم. در هر دو تیم نمایندگان مان 
در روز نخست مسابقات بسیار خوب عمل کردند، اما در روز 
پایانی در چهار وزن دوم بسیار بد ظاهر شدند و نتوانستیم به 
مدال برسیم. پس این موضوع نشان می دهد که نمی توان گفت  
تیم بد تمرین کرده و مشکل فنی خاصی داشته است. باید این 
مساله به صورت دقیق بررسی شود تا مشکل کار را پیدا کنیم. 

اگر نتیجه  بررسی ها ایرادات فنی باشد، قطعا تصمیمات لازم را 
اتخاذ خواهیم کرد.

برزگر درباره احتمال تغییر کادرفنی تیم های ملی نوجوانان 
و این که چه کسی جایگزین محمد طلایی، سرمربی تیم   ملی 
کشتی آزاد جوانان ایران خواهد شد، گفت : در مورد جانشین 
طلایی باید مدیر تیم های ملی گزینه پیشنهادی خود را به 
شورای فنی ارائه کند تا پس از آن نسبت به انتخاب بهترین 
گزینه اقدام کنیم. درباره تیم   ملی نوجوانان نیز طی صحبتی 
که با رسول خادم داشتم به او گفتم که بهتر است نفراتی به 
کادرفنی تیم   ملی اضافه و یا کم شوند تا بتوانیم کادر قوی تری 

داشته باشیم.
عضو شورای فنی کشتی آزاد با بیان این که امیدوار است 
مدیر تیم های ملی کشتی آزاد چند گزینه را برای هدایت 
تیم های ملی به کشتی آزاد نوجوانان و جوانان معرفی کند، 
گفت : امیدوارم این موضوع مانند تیم ملی بزرگسالان نشود 
که فقط بر روی یک نفر که آن هم محمد طلایی بود بحث 
و بررسی صورت گرفت، نه این که بخواهم بگویم که طلایی 
گزینه مناسبی نبود، اما دوست داشتم چند گزینه دیگر نیز در 
کنار نام او مطرح می شد و یک عده موافق و مخالف حرف می 
زدند تا کارها به صورت دقیق تجزیه و تحلیل شود و به نتایج 

بهتری برسیم.
وی در پایان درباره برخی انتقادها نسبت به انتخاب محمد 
طلایی، گفت : هر فردی را که انتخاب می کردیم با یک عده 

موافق و مخالف داشت. ما باید یاد بگیریم که انتقادات درست 
و منطقی را تحمل کنیم و آنها را در کارهایمان مورد استفاده 
قرار دهیم. در این صورت است که می توانیم مانند کشورهای 
پیشرفته دنیا روز به روز در کارهایمان موفق تر عمل کنیم، اما 

نباید انتقادی همراه با توهین و یا تهمت باشد.

کاپیتان صبا پنجشنبه شب تولد 40 سالگی خود را در کنار دوستانش جشن گرفت تا حالا به 
یکی از بازیکنان تاریخی فوتبال ایران تبدیل شود.

رضا عنایتی به مناسبت تولد 40 سالگی اش گفت وگوی مفصلی انجام داد که در ادامه آنها را 
می  خوانید:

اینکه روز گذشته 40 ساله شدی و هنوز داری بازی می کنی به تو حس خوب 
می دهد یا حس بد؟

راستش را بخواهید در حال حاضر فقط این حس را دارم که یک سال دیگر بزرگتر شده ام اما 
در کل حسم نسبت به زندگی همیشه خوب است. زندگی به من حس خوب می دهد چراکه 

خانواده ای خوب و دوستان خوب دور و برم هستند و این از همه چیز مهمتر است.
چطور تا سن 40 سالگی توانستی از نظر بدنی خودت را آماده کنی؟

واقعیتش را بخواهید من فقط به فوتبال فکر می کنم و فکر می کنم از نظر بدنی هنوز شاداب 
هستم و شاید به همین دلیل هم باشد که تا این سن در بهترین سطح از فوتبال دارم بازی 

می کنم. البته باید ببینم در شرایط پیش رو چه موقعیتی برایم پیش می آید.
در فوتبال ایران تنها سهراب بختیاری زاده است که در سن 41 سالگی در لیگ برتر 

فوتبال بازی کرده است. در مورد این رکورد چه حسی داری؟
من فقط این را باید بگویم که در فوتبال ایران فوتبالیستی نیست که مثل من در این سن و 
سال در تمام بازی ها فیکس و موثر بازی کند. من در تمام تیم هایی که بازی کرده ام مهره ثابت 

و البته تاثیرگذار تیمم بوده ام.
به فکر شکستن رکورد بختیاری زاده نیستی؟

نه، من فقط به فکر موفقیت تیمم هستم و به این موضوع فکر می کنم.
در 22 سالی که فوتبال بازی می کنی کسی بوده که او را نبخشی؟

من 22 سال است در فوتبال حضور دارم و در این سال ها خیلی آدم ها بوده اند که در ظاهر با 
من خیلی خوب بودند اما در باطن حرف هایی زده اند که بعدا برای من محرز شده است. من آدم 
کینه ای نیستم و آنها را نفرین نکردم و تنها به خدا واگذارشان کردم چراکه اعتقاد دارم یک قاضی 

بالای سر ما هست که بین ما داوری می کند.
تو از زمانی که فوتبالت را شروع کرده ای با 197 گل زده ای و با اختلاف بهترین گلزن 

فوتبال ایران هستی. هنوز هم عطش داری که این رکورد را بهتر کنی؟
حتما دوست دارم تعداد گل هایم را بیشتر کنم اما دوست ندارم پیش بینی کنم که چند گل 

می زنم. اگر داوران  اجازه بدهند حتما تعداد گل هایم را بیشتر می کنم.

منظور تو بازی برابر سیاه جامگان است که گل صحیح ات را داور اعلام نکرد؟
صددرصد همین طور است. من در آن صحنه 5 متر بیرون از خط آفساید بودم اما داور گل 
صددرصد من را قبول نکرد. من فکر می کنم گاهی داوران تصمیم هایی می گیرند که آدم شک 

می کند.
خیلی ها می گویند فوتبال ایران کثیف است و نتایج خارج از زمین رقم می خورد. تو 

خودت در 22 سالی که در این فوتبال بوده ای به چنین حسی رسیده ای؟
یادم هست زمانی که جوان بودم و از دور و بر می شنیدیم که فوتبال کثیف است همیشه 
تعجب می کردم و می گفتم حتما این آدم ها خودشان کثیف هستند که این حرف ها را می زنند. 
اما الان فقط این جمله را می گویم که در سال های آخر فوتبالم که خودم در تصمیم گیری ها 
نقش داشتم، با قاطعیت می گویم فوتبال ایران بسیار کثیف است و اتفا ق هایی در آن می افتد که 

حتی شرم دارم آنها را به زبان بیاورم.
 در سال های آخری که فوتبال بازی می کنی به تو پیشنهاد مربیگری نشده است؟

به جرات می گویم که در سال های اخیر پیشنهادهای مربیگری ام بیشتر از بازیگری ام بوده است. 
شاید به همین دلیل هم باشد که خیلی از مربی ها در این سال ها می ترسیدند با من کار کنند 
چراکه می گفتند اگر رضا در تیم بماند ممکن است جانشین ما شود. در حالی که خدا شاهد است 

من هرگز چنین نیتی نداشتم ولی مربی ها چنین فکری می کردند.
این موضوع که می گویی در حضورت در استقلال هم صدق می کند؟

من کلا در مورد سال های آخر فوتبالم صحبت می کنم و نکته دیگری ندارم. خیلی ها که در 
ظاهر با من دوست بودند، پشت سر من می زدند که در تیم نمانم چراکه فکر می کردند من به 

زودی سرمربی آن تیم ها می شوم و جایگاهشان به خطر می افتد.
دوست داری بگویی از چه تیم هایی برای مربیگری پیشنهاد داشتی؟

چون فوتبال بازی می کنم هم اکنون ترجیح می  دهم صحبتی در این باره نکنم.
خیلی ها می گویند رضا عنایتی آنقدر وضع مالی اش خوب است که نیازی به حضور 
در فوتبال ندارد. انگیزه ای که باعث می شود تو در سن 40 سالگی بازی کنی چیست؟

اول این را باید بگویم که اسم من در بین فوتبالی ها بد در رفته است وگرنه من آنقدرها هم 
پولدار نیستم. این را هم بگویم که من هم اکنون 700 میلیون پول مالیات بدهکارم در حالی که 
پولش را از باشگاه ها نگرفته ام. من همین الان از سیاه جامگان، 3 سال قبلی ام حضورم در صبا و 
مس کرمان طلبکار هستم و دستم هم به جایی بند نیست. جالب است بدانید من از جیبم خرج 
کردم که به استقلال بیایم.هرگز در این سال ها انگیزه مالی برای فوتبال نداشتم و بیشتر رفاقتی 

در تیم ها حضور پیدا کرده ام.
اگر در این 22 سال بخواهی بگویی بهترین مربی  ات که بوده است از چه کسی نام 

می بری؟
سوال بسیار سختی است چراکه من نمی توانم جواب درستی به آن بدهم فقط این را می گویم 
من فوتبالم را با فیروز کریمی شروع کردم که از نظر تاکتیکی و فنی یک مربی فوق العاده بود. 
بعد از آن با اکبر میثاقیان کار کردم که به من فوتبال فیزیکی را آموزش داد. در کنار این مربی ها 
من با امیر قلعه نویی در استقلال کار کردم که عاشق فوتبال تهاجمی بود و به بازی من علاقه 
داشت و من روزهای بسیار خوبی در کنار او پشت سر گذاشتم. اگر هم بخواهم بهترین آدمی 
که در این فوتبال دیده ام صحبت کنم بی تردید آن فرد صمد مرفاوی است. مرفاوی خود را 
وارد خیلی از مسائل فوتبال نکرد که اگر این کارها را انجام می داد بی تردید الان خیلی جلوتر از 

جایگاه فعلی اش بود.
در فوتبال ایران مهاجمی وجود داشته که تو از فوتبال او لذت ببری؟

مهاجم که در فوتبال ایران زیاد بوده اما اینکه فکر کنم بازیکنی بهتر از من بوده را در خاطر 
ندارم. فقط این را بگویم که به نظر من سردار آزمون می تواند فوتبالیست بزرگی شود و نمی دانم 
چرا حدود یک ماه است که در بازی های باشگاهی اش و تیم ملی افت کرده است. سردار هم 
روی زمین و هم روی توپ های هوایی مهاجم بسیار توانمندی است ولی فکر می کنم آن شادابی 
سال های گذشته خود را ندارد. متاسفانه جوان های ما تا جایگاهی به دست می آوردند زود سیر 

می شوند در حالی که برای حفظ آن جایگاه باید بیشتر تلاش کنند.

حسینی:دوستدارمتاپایانفوتبالمدراستقلالبمانم
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ساختنشانگرهاییبرایشناساییگیاهطالبیمقاومبهنوعیقارچخاکزی

پژوهشگران دانشگاه تهران با تولید نشانگرهایی موفق به 
شناسایی گیاه طالبی و خربزه مقاوم به بیماری پژمردگی 
فوزاریومی شدند و درصدد هستند تا با تولید چهار نسل، 
گیاه طالبی با ژنوتیپ بومی کشور را که مقاوم به این 

بیماری است، عرضه کنند.
نعیمه سوسرایی، مجری طرح با اشاره به کشت گسترده 
طالبی در کشور، افزود: درحال حاضر ایران با تولید بیش 
از 1.55 میلیون تن خربزه و طالبی و با بیش از 85 هزار 

هکتار سطح زیر کشت رتبه سوم تولید این محصولات را 
در سال 2013 در جهان کسب کرده است.

وی یکی از مهمترین آفات گیاه طالبی را پژمردگی 
قارچ  نوعی  فوزاریوم  کرد:  اظهار  و  دانست  فوزاریومی 
پژمردگی  بیماری  بروز  به  منجر  که  است  خاک زی 
فوزاریومی می شود و گیاهان خربزه و طالبی در برابر این 
آفت حساس هستند؛ فوزاریوم یکی از مهمترین آفات 
مزارع طالبی به شمار می رود، به گونه ای که اپیدمی این 
قارچ می تواند منجر به خسارت 100 درصدی این محصول 
شود. به گفته وی، این قارچ نژادهای مختلفی دارد که نژاد 

یک آن در ایران بیشترین خسارات را وارد کرده است.
مجری طرح، تشخیص دقیق گیاهان مقاوم از گیاهان 
حساس در برابر این آفت را از طریق آلوده سازی گیاه به 
این قارچ دانست و ادامه داد: این روش یکی از چالش های 
اساسی تحقیقات اصلاح نژاد است که به منظور رفع این 
مشکل اقدام به طراحی و ساخت نشانگر برای تشخیص 
گیاهان طالبی مقاوم از حساس کردیم. سوسرایی، اساس 
عملکرد این نشانگر را بررسی توالی ژن ذکر کرد و یادآور 
شد: این مطالعات بر ژن »فوم 2 « که عامل ایجاد مقاومت 
گیاه در برابر نژاد یک قارچ فوزاریوم است، متمرکز شد و 
بر این اساس اقدام به طراحی و ساخت نشانگرهایی برای 

تشخیص گیاه مقاوم از حساس کردیم.
این محقق این نشانگر را راهکاری برای تسریع و تسهیل 
به نژادی گیاهان خربزه و طالبی در برابر بیماری پژمردگی 
فوزاریومی دانست و خاطر نشان کرد: در این تحقیقات 
دو جفت نشانگر اختصاصی برای انجام واکنش زنجیره ای 
پلیمر و شناسایی گیاهان مقاوم و حساس طالبی بر اساس 
توالی ژن فوم 2 برگرفته از مرکز ملی اطلاعات بیوتکنولوژی 
طراحی شد. سوسرایی با تاکید بر اینکه تک ژن »غالب فوم 
دو« عامل ایجاد مقاومت در برابر قارچ فوزاریومی است، 
گفت: نتایج این مطالعه نشان داد که نشانگرهای تولید 
شده کارایی لازم برای شناسایی گیاهان مقاوم از گیاهان 
حساس را دارند؛ از این رو قابلیت به کارگیری در برنامه های 
اصلاحی ارقام طالبی را دارند. این محقق دانشگاه تهران از 
ادامه این تحقیقات خبر داد و در این باره توضیح داد: در 
حال حاضر دو نسل تلاقی برگشتی تولید شده و درصدد 
هستیم تا 4 نسل این گیاه به منظور عرضه گیاه طالبی 
مقاوم به پژمردگی فوزاریومی تولید شود. به گفته وی، تیم 
تحقیقاتی که شامل محمود لطفی، حسینعلی رامشینی و  
محمدرضا نقدی می شوند، در انتهای این مطالعات در صدد 
هستند طالبی با ژنوتیپ بومی ایران را که دارای صفات 

مقاومت در برابر این آفت است، تولید کنند.

خواصدرمانیشیرینبیان

برای دستگاه گوارش و همچنین تقویت دستگاه ایمنی بدن موثر عمل می کند؛ چون 
حاوی ویتامین ها و مواد معدنی متعدد مورد نیاز بدن است. در این مطلب گوشه ای از 

خواص درمانی این گیاه را مرور می کنیم.
شیرین بیان گیاهی است که برخلاف نامش تلخ است اما خواص فوق العاده ای دارد. 
حتماً شنیده اید که از این گیاه برای درمان سرفه استفاده می شود. هم اکنون نیز از این 
گیاه در ترکیب شربت های ضد سرفه استفاده می شود. این گیاه برای دستگاه گوارش و 
همچنین تقویت دستگاه ایمنی بدن موثر عمل می کند؛ چون حاوی ویتامین ها و مواد 
معدنی متعدد مورد نیاز بدن است. در این مطلب گوشه ای از خواص درمانی این گیاه را 

مرور می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
شیرین بیان: ریشه ای با خواص درمانی

در یونان باستان از شیرین بیان برای تسکین سرفه و درمان سوءهاضمه استفاده می 
کردند. امروزه دانشمندان در پژوهش های خود نه تنها این خواص درمانی این گیاه را تأیید 
کرده اند بلکه به خواص دیگری نیز دست یافته اند. ترکیبات فعال موجود در این گیاه در 
ریشه آن قرار دارد و گلیسیریزین غنی ترین و مهم ترین ترکیب آن است. شیرین بیان 
همچنین ترکیبات دیگری با اثرات مهم مانند فلاوونوئیدها و فیتواستروژن ها را دارا است. 
از این گیاه به صورت خشک شده، پاستیل و تنتور استفاده می شود. در ادامه به اثر مفید 

این گیاه اشاره می کنیم:
خواص درمانی شیرین بیان برای مجاری تنفسی

گلیسیریزین که یکی از ترکیبات مهم موجود در شیرین بیان است به کاهش التهاب در 
مجاری تنفسی کمک زیادی می کند. این ترکیب مفید مانع رشد و اثرات بیماری زای اکثر 
ویروس ها می شود. امروزه این ماده در ترکیب داروهای مربوط به بیماری های تنفسی قرار 
داده می شود و برای تسکین علائمی مانند سرفه و گلودرد موثر عمل می کند. این گیاه 
همچنین باعث روان شدن خلط شده و مجاری تنفسی را باز می کند. در واقع شیرین بیان 

ویروس هایی که مجاری هوایی را تهدید می کنند نابود می سازد.
شیرین بیان برای مقابله با التهاب

تأثیر شیرین بیان روی غدد فوق کلیوی در درمان سندرم خستگی مزمن موثر است. 
این گیاه همچنین در درمان بسیاری از عفونت ها و برطرف کردن التهاب های بدن نقش 
دارد. شیرین بیان در درمان هپاتیت نیز مورد استفاده قرار می گیرد چون به کاهش التهاب 

کبد کمک کرده و با فعالیت ویروس هایی که منشأ این بیماری هستند مقابله می کند.
شیرین بیان برای تسریع روند هضم غذا و مقابله با معده درد

شیرین بیان خاصیت ضداسپاسمی دارد و با اختلالات گوارشی به ویژه نفخ، کندی 
هضم غذا، آروغ، گاز معده و غیره مقابله می کند. این گیاه همچنین در درمان زخم معده، 
ورم معده و مشکلات روده موثر است. نتایج پژوهش های آزمایشگاهی نشان می دهد 
که فلاوونوئیدهای موجود در این گیاه باعث نابودی هلیکوباکتری پیلوری می شود. باید 
بدانید که این باکتری عامل زخم معده است. می توان از شیرین بیان برای درمان آفت ها 

و زخم های دهانی نیز بهره برد.
شیرین بیان و تأثیر آن در تولید استروژن

گلیسیریزین در عملکرد استروژن تأثیر دارد. این ترکیب روی گیرنده های استروژنی بدن 
تثبیت می شود. به این صورت زمانی که میزان استروژن بیش از اندازه بالا می رود )که 
یکی از عوامل بروز سندرم پیش از قاعدگی است( باعث انسداد گیرنده های این هورمون 
شده و فعالیت آن را کاهش می دهد. زمانی که میزان استروژن دچار افت و کاهش می 
شود )مانند دوران بعد از یائسگی( گلیسیریزین به صورت جزئی کمبود آن را جبران می 
کند. این گیاه همچنین در ترکیب داروهای برخی از اختلالات قاعدگی یا داروهای مربوط 

به یائسگی استفاده می شود.
شیرین بیان و تأثیر آن در مقابله با سرطان

نتایج اولیه به دست آمده بر روی حیوانات نشان می دهد که شیرین بیان می تواند 
خواص ضدسرطانی داشته باشد و به ویژه در پیشگیری از سرطان های کولون و سینه 
موثر عمل کند. این گیاه تأثیر خود را از ترکیب اصلی خود یعنی گلیسیریزین می گیرد که 
به تقویت سیستم ایمنی بدن کمک می کند. البته تأثیر ضدسرطانی این گیاه همچنین 
مدیون فیتواستروژن هایی موجود در ریشه آن به نظر می رسد در پیشگیری از ابتلا به 

سرطان سینه نقش دارد.
شیرین بیان و تأثیر آن در کاهش کلسترول بد خون

بررسی های متعددی در این خصوص انجام شده است و متخصصان به این نتیجه رسیده 
اند که مصرف صرفاً 100 میلی گرم شیرین بیان در روز می تواند باعث کاهش کلسترول 

بد خون LDL شود.
عوارض جانبی احتمالی مصرف شیرین بیان

توصیه می کنیم قبل از مصرف شیرین بیان و هر نوع مکمل دارویی گیاهی با پزشک 
مشورت کنید به ویژه اگر با هر نوع مشکل سلامتی درگیر هستید. یادتان باشد که جذب 
میزان زیادی از این گیاه می تواند باعث افزایش فشارخون شود. بنابراین حتماً با پزشک یا 
عطار صحبت کرده و میزان مصرف مناسب شرایط بدنی و وضعیت سلامتی خود را دریافت 
کنید. اگر از مکمل شیرین بیان استفاده می کنید در صورت مصرف بیش از یک ماه باید 

فشارخونتان را به طور مرتب کنترل کنید.

یک دستیار تخصصی طب سنتی ایران:

»حجامتوفصد«خودسرانهموجب
غلبهبیماریدربدنمیشود

یک دستیار تخصصی طب سنتی ایران گفت: استفاده بی مورد و بی رویه فصد و حجامت 
نیز چون از استفراغات قوی است )استفراغ در طب سنتی به معنی خارج کردن مواد زائد 
از بدن است( و ممکن است باعث آسیب بیمار و عوارض جدی و غلبه بیماری در فرد شود.

حوریه محمدی کناری - دستیار تخصصی طب سنتی اظهار داشت: فصد در استفراغ 
خون )خارج کردن مواد زائد از بدن( قوی تر از زالو و حجامت؛ زالو قوی تر از حجامت است 

ولی این به این معنی نیست که می توان فصد و یا زالو را جایگزین حجامت کرد.
به گفته وی چون موادی که داخل بدن سیال و در حرکت هستند به خودی خود، از 
موضعی به موضع دیگر حرکت نمی توانند کنند. در این صورت باید به طبیعت برای دفع 

این مواد کمک کرد.
این دستیار تخصصی طب سنتی افزود: وقتی که طبیعت "ماده")مواد زائد( را به ظاهر 
و اعضای ضعیف سوق داده باشد, طبیب باید حجامت را برای بیمار انجام دهد تا خون 

را از آن جانب که طبیعت میل داده, دفع کند تا طبیعت از اصلاح حال بدن عاجز نشود.
محمدی اضافه کرد: هرچند فصد نیز خون ظاهر بدن را می تواند دفع کند ولی در این 
صورت باید ماده از ظاهر به باطن کشیده شده و از عروق دفع شود که این کار ضد فعل 

طبیعت و خلاف مقتضای بدن است.
وی بیان داشت: طبق گفته جالینوس "در جایی که طبیعت هوشمند بدن دردی را، 
ایجاد می کند در آن جا مواد مضری انباشته می شود, چنانچه طبیعت قادر به خنثی کردن 
مواد زائد نباشد, وظیفه پزشک است که به کمک تیغ زدن آن نقطه را باز کند و به کمک 
بیمار بشتابد. این دستیار تخصصی طب سنتی خاطرنشان کرد: با وجود خواص درمانی 
بسیار فصد و حجامت، همانگونه که در صورت وجود ضرورت خونگیری، اگر طبیب از انجام 
آن امتناع ورزد ممکن است باعث ضرر بیمار و عدم تأثیر سایر تدابیر شود، بنابراین استفاده 
بی مورد و بی رویه فصد و حجامت نیز چون از استفراغات قوی است )استفراغ در طب 
سنتی به معنی خارج کردن مواد زائد از بدن است( و ممکن است باعث آسیب بیمار و 

عوارض جدی و غلبه بیماری در فرد شود.

چراطنابزدنمفیداست؟
بسیاری از افرادی که برنامه ای برای افزایش آمادگی جسمانی و تناسب اندام خود دارند، 
طناب زدن را در این برنامه قرار می دهند. طناب زدن حرکت ورزشی است که ضربان قلب 

را افزایش می دهد و برای افراد با هر نوع آمادگی جسمانی مناسب است.
دلایل مختلفی برای طناب زدن وجود دارد که عبارتند از:

1. افزایش ضربان قلب
 طناب زدن با افزایش ضربان قلب منجر به کاهش چربی های بدن و قدرتمند شدن 
عضلات می شود. طناب زدن یکی از موثرترین فرم های حرکت قلبی - عروقی است و تنها 

با پنج  دقیقه طناب زدن می تواند به اندازه نیم مایل دویدن کالری بسوزاند.
2. طناب زدن برای افراد با آمادگی های جسمانی مختلف مناسب است

افراد با هر نوع آمادگی جسمانی می توانند از طناب زدن فایده ببرند. تنها کافی است که 
با روزی پنج  دقیقه طناب زدن شروع کنید و کم کم این زمان را افزایش دهید. در حال  

حاضر طناب های هوشمندی نیز در بازار وجود دارند که تعداد طناب زدن را می شمارند.
3. طناب زدن فواید متعددی دارد

طناب زدن بر روی قسمت های مختلف بدن کار می کند. ضمنا روش های مختلف طناب 
زدن وجود دارد که هر کدام از آنها تمرکز این فعالیت را بر روی قسمت خاصی از بدن قرار 

می دهند. طناب زدن متعادل و قدرت بدن را نیز افزایش می دهد.

معاون پژوهش و فناوری دانشگاه اراک از موفقیت پژوهشگران این دانشگاه در ساخت باتری 
یون لیتیوم ایمن با الکترولیت آبی و ولتاژ بالا )3.7ولت( خبر داد.

دکتر علیرضا فضلعلی  با بیان جزئیات این طرح از انجام این پژوهش در قالب پروژه دکتری 
مهندسی شیمی خبر داد.

وی افزود: سنتز و ساخت غشاهای سرامیکی هادی یون لیتیوم با قابلیت هدایت بالا و 
پایداری الکتروشیمیایی مناسب برای نخستین بار در ایران در این طرح انجام پذیرفته است.

فضلعلی با تاکید بر اینکه صنایع الکترونیک و حمل و نقل امروزه نیازمند باتری های ایمن 
برای ذخیره سازی انرژی الکتریکی هستند، تصریح کرد: انفجار باتری های یون لیتیوم حاوی 
الکترولیت آلی در گوشی های تلفن همراه و خودروهای هیبریدی نمونه هایی هستند که 

ضرورت ساخت باتری های ایمن را دو چندان می کند.
معاون پژوهش و فناوری دانشگاه اراک ادامه داد: این طرح مربوط به پروژه دکتری "محمد 
ایل بیگی" به عنوان اولین فارغ التحصیل دکتری مهندسی شیمی در دانشکده فنی و مهندسی 
دانشگاه اراک است که تحت راهنمایی دکتر علیرضا فضلعلی، عضو هیات علمی گروه مهندسی 
شیمی دانشگاه اراک و دکتر مهدی کزازی عضو هیات علمی گروه مهندسی مواد دانشگاه 
ملایر و تحت مشاوره پروفسور امیرحسین محمدی از انستیتو ماین پاریس انجام شده است.

ساختباترییونلیتیوم
باالکترولیتآبیوولتاژبالا

یک شرکت اروپایی اتوی هوشمندی با بهره گیری از فناوری OptimalTEMP تولید کرده 
است که حتی اگر اتوی روشن روی لباس به مدت زیاد قرار گیرد، پارچه آسیبی نخواهد دید.

کمپانی فیلیپس اتوی بخار هوشمند خود را در حوزه لوازم خانگی و نگهداری البسه معرفی 
کرد.

اتوی هوشمند GC8650 از فناوری Silent Steam بهره می برد که می تواند بدون 
هیچگونه صدایی، بیشترین بخار را برای اتوکشی به کاربر تحویل دهد. این فناوری جدید، 
برای کاهش صدای تولید شده از فیلترهای خاصی بهره می برد و همچنین از یک پلتفرم 
خاص که به جذب صدا برای کاهش سر و صدای حاصل از عملکرد پمپ بخار کمک می کند 

نیز مجهز است.
قابلیت ویژه این اتو، بهره گیری از فناوری OptimalTEMP بر روی آن است. با این فناوری 
فیلیپس به کاربران قول داده است که حتی اگر اتوی روشن را روی لباس فراموش کردید، 
پارچه زیرین آن هیچ آسیبی نبیند. در واقع کاربر پس از اتو، نیازی به قرار دادن آن بر روی 

پایه ندارد و با اطمینان می تواند محل را ترک کند!
اتوی انواع لباس ها از جین تا ابریشم بدون هیچ تنظیمی، به دلیل داشتن محفظه 
سیلیکونی بخار قدرتمند از دیگر ویژگیهای این محصول فناورانه است. تخلیه سریع و راحت 
آب برای جلوگیری از رسوب دستگاه، کاهش مصرف برق با حالت Eco Mode، قابلیت پر 
کردن محفظه آب در هر زمان که بخواهید و قفل نگهدارنده اتو بر روی پایه از جمله امکانات 

 Safety Auto off این اتوی هوشمند محسوب می شود.این دستگاه با بهره گیری از سیستم
در صورت عدم استفاده پس از 10 دقیقه خاموش می شود. همچنین تنها 2 دقیقه انتظار برای 

ایجاد بخار با استفاده از این دستگاه مورد نیاز است.

یک شرکت آسیایی به طور رسمی از دو گوشی جدید 
خود رونمایی کرد.

 شرکت تایوانی اچ تی سی، به طور رسمی از دو گوشی 
 10 Desire 10 و Desire هوشمند میان رده ای خود با نام

Pro رونمایی کرد.
گوشی Desire 10 از یک صفحه نمایشگر اچ دی 720 
پیکسلی به اندازه 5.5 اینچ تشکیل شده و دارای پردازشگر 
4 هسته ای اسنپدارگون 400 با قدرت 1.6 گیگاهرتز است.  

رم آن در دو نوع 2 گیگ و 3 گیگ است ضمن اینکه 
حافظه داخلی  Desire 10 هم در دو مدل 16 گیگ و 32 
گیگ عرضه خواهد شد که با یک میکروکارت حافظه می 

توان آن را تا 2 ترابایت افزایش داد.  
دوربین پشت آن 13 مگاپیکسل و دوربین سلفی آن 5 

مگاپیکسل است.  
 باتری آن 2700 میلی آمپر و دارای سیستم آندروید 6.0 
 Pro 10 Desire مارشمالو است.همچنین در مورد گوشی

می توان گفت که دارای صفحه نمایشگر 5.5 اینچی مانند 
Desire 10 است اما با این تفاوت که دارای وضوح تصویر 

1080 پیکسل و از نوع فول اچ دی است.
از ویژگی های دیگر این محصول جدید، داشتن پردازشگر 

8 هسته ای 64 بیت MediaTek Helio P10 است.  
رم این گوشی در دو نوع 3 و 4 گیگ و همچنین حافظه 
داخلی آن هم در دو مدل 32 و 64 گیگ است که با یک 

میکروکارت حافظه قابلیت افزایش دارد.

محققین هنگ کنگی مدعی شده اند که سلول های بنیادی مسئول پراکنش سرطان 
کلورکتال به سایر اندام ها را شناسایی کرده اند و بر این باورند که به زودی درمانی انقلابی 

برای این سرطان خواهند یافت.
 شرط موفقیت در درمان سرطان ها، شناسایی ریشه اصلی آن ها یعنی سلول های بنیادی 
سرطانی و ریشه کن کردن آن ها است، به همین دلیل بسیاری از کمپانی های دارویی به 

دنبال راهی برای هدف قرار دادن این سلول ها هستند.
پراکنش سرطان کلورکتال به سایر اندام ها معمولا کشنده است. این سرطان در بین 

زنان و مردان بسیار شایع است و سالانه بیش از 50000 نفر را در ایالات متحده می کشد.

این مطالعه جالب و جدید می تواند به پزشکان کمک کند تا بیمارانی را که مستعد پراکنش 
و متاستاز سرطان هستند شناسایی کنند و درمان هایی را برای این سلول های بنیادی 

سرطانی که آن ها را CD26+ می نامند کشف کنند.
سلول های بنیادی سرطانی CD26+ در مقایسه با سلول های سرطانی بالغ بیشتر به 

درمان های موجود مقاوم هستند. 
شناسایی و ارزیابی ویژگی های این زیر جمعیت سلول های بنیادی سرطانی در سرطان 
کلورکتال محققان را قادر خواهد ساخت به ارزیابی اهداف مولکولی مختلف برای داروها 

بپردازند و این سلول ها را به طور اختصاصی هدف قرار دهند.

اتویهوشمندیکهلباسرانمیسوزاند!

دوگوشیهوشمندازیکشرکتآسیاییدرراهاست

نوعیازسلولهایبنیادیسرطانیشناساییشد

 هل از گذشته های دور در آیورودا، پزشکی چینی و پزشکی 
یونانی به عنوان درمانی برای اختلالات گوارشی مورد استفاده 
بوده است. عصاره متانولی گرفته شده از هل جزئی است که به 
کنترل اختلالات گوارشی مانند اسیدیته، نفخ شکم، و گرفتگی 
معده کمک می کند. هل ادویه ای بومی هند، نپال و بوتان 
محسوب می شود. امروزه، این ماده در بیشتر مناطق آسیا از 
جمله، هند، چین، بوتان، ویتنام، مالزی، کره و ژاپن یافت می 
شود. از هل به عنوان ملکه ادویه جات نام می برند و یکی از 
گران ترین ادویه های جهان پس از زعفران و وانیل نیز است. به 
گزارش "ارگانیک فکتس"، از جمله فواید سلامت هل می توان 
به حفاظت از دستگاه گوارش، کنترل کلسترول، کنترل سرطان، 
تسکین مشکلات قلبی و عروقی، و بهبود جریان خون در بدن 
اشاره کرد. این گیاه برای درمان بیماری های دهان و دندان و 
عفونت های دستگاه ادراری مانند التهاب مثانه، نفریت، و سوزاک 
مفید است. هل دارای ویژگی های تقویت کننده میل جنسی 
است و همچنین به عنوان درمانی برای ضعف جنسی، اختلال در 
نعوظ، و انزال زودرس نیز استفاده می شود. از نظر گیاه شناسی، 
 Elettaria تعلق دارد و با نام علمی Zingibercease هل به خانوده
cardamomum شناخته می شود. دو نوع اصلی از هل وجود 
دارند که به نام های علمی Elettaria برای هل سبز یا هل واقعی، 
و Amomum برای هل سیاه، سفید یا قرمز، شناخته می شوند. 
هل به شکل غلاف هایی کوچک که دانه هایی سیاه رنگ درون 
آنها قرار گرفته اند، یافت می شود. هم دانه ها و هم غلاف هل 
دارای عطر و طعم دلپذیری هستند. از این رو، هل به عنوان یک 
عامل طعم دهنده در آشپزی هندی بسیار مورد استفاده است. 
چای هل در کنار چای زنجبیل از نوشیدنی های بسیار مشهور در 
هند محسوب می شود. افزون بر مصارف آشپزی، استفاده از هل 
به عنوان یک گیاه دارویی سابقه ای طولانی در فرهنگ هندی و 
پزشکی سنتی چینی دارد. باور بر این بوده است که هل درمانی 
برای عفونت های دندان و لثه، ناراحتی گلو، گرفتگی ریه، سل 
ریوی، التهاب پلک، اختلالات گوارشی، ناراحتی کلیه، و سنگ 
کیسه صفرا محسوب شده و به عنوان یک پادزهر برای سموم و 

زهرها نیز کاربرد داشته است.
ارزش غذایی هل

بنابر اعلام وزارت کشاورزی آمریکا، هر 100 گرم هل حاوی 
300 کیلوکالری انرژی، 68 گرم کربوهیدارت، 11 گرم پروتئین، 
28 گرم فیبر غذایی، و فاقد کلسترول است. هل سرشار از 
ویتامین ها و ریزمغذی های مختلف نیز است که از آن جمله می 
 ،A توان به نیاسین، پیریدوکسین، ریبوفلاوین، تیامین، ویتامین
ویتامین C، سدیم، پتاسیم، کلسیم، مس، آهن، منگنز، منیزیم، 

فسفر و روی اشاره کرد.
فواید سلامت هل

از  است.  بسیار  سلامت  فواید  با  آل  ایده  ای  ادویه  هل 
محبوب ترین و شناخته شده ترین فواید سلامت این ماده می 

توان به موارد زیر اشاره کرد:
ویژگی های ضد سرطان

سرطان، به ویژه سرطان روده بزرگ، یکی از دلایل اصلی مرگ 
و میر در جهان است. افزایش هزینه های روش درمانی سرطان و 
عوارض جانبی آن، پژوهشگران را به یافتن جایگزین هایی پایدارتر 
تشویق کرده است. مطالعات صورت گرفته توسط موسسه ملی 
سرطان چیتارانجان در کلکته نشان داده اند، رژیم غذایی حاوی 

هل نتیجه مثبتی در مقابله با سرطان روده بزرگ دارد.
سلامت قلب و عروق

مطالعات صورت گرفته در زمینه تاثیر مصرف هل بر سلامت 
قلب و عروق نشان داده اند این ماده به پایین آوردن ضربان قلب 
یا کنترل ریتم ضربان کمک می کند و فشار خون بالا را کنترل 

می کند.
کنترل کلسترول

ریزمغذی های موجود در هل می توانند با افزایش سطوح 
چربی در بدن انسان مقابله کنند. طی مطالعه ای آنزیم های آنتی 
اکسیدانی کبدی و قلبی گرفته شده از هل روی موش هایی با 
رژیم غذایی حاوی چربی بالا مورد استفاده قرار گرفت. این آنزیم 
ها بر سطوح کلسترول تاثیرگذار بوده و به کنترل آنها کمک قابل 

توجهی کردند.
ضد افسردگی

باور بر این است که هل دارای ویژگی های ضد افسردگی است. 
روغن عصاره هل یکی از روغن های اصلی مورد استفاده در رایحه 
درمانی است. این ماده نه تنها برای مقابله با افسردگی بلکه برای 
درمان انواع مختلف بیماری ها از اختلالات معده تا بیماری های 

ریوی قابل استفاده است.
درمان اختلالات ادراری

در آیورودا )علم باستانی هندی درباره پزشکی و سبک زندگی(، 
هل به عنوان درمانی برای بیماری ها و عفونت های دستگاه 
ادراری مانند التهاب مثانه، نفریت و سوزاک مورد استفاده بوده 

است.
محافظت در برابری بیماری های دستگاه گوارش

هل از گذشته های دور در آیورودا، پزشکی چینی و پزشکی 
یونانی به عنوان درمانی برای اختلالات گوارشی مورد استفاده 
بوده است. عصاره متانولی گرفته شده از هل جزئی است که به 
کنترل اختلالات گوارشی مانند اسیدیته، نفخ شکم، و گرفتگی 
معده کمک می کند. روغن های فرار استخراج شده از هل آثار 

مثبت بر اختلالات دستگاه گوارش را نشان داده اند.
ویژگی های ضد میکروبی

برای هزاران سال باور بر این بوده است که هل دارای ویژگی های 
ضد عفونت است. برای علم مدرن این به معنای ویژگی های ضد 
میکروبی هل است. طی مطالعه ای از روغن های فرار استخراج 
شده از هل برای بررسی این فرضیه استفاده شد که نشان داد 
این روغن ها توانایی مهار رشد و گسترش برخی از میکروب های 

خطرناک که دلیل مسمویت غذایی هستند را دارد.
ویژگی های ضد اسپاسم

اسپاسم عضلانی اغلب در افراد مسن گزارش می شود. انقباض 
ناگهانی در عضلات این اسپاسم ها را موجب می شوند. هنگامی 

که عضله منقبض می شود می تواند به شکل گیری درد ناگهانی 
منجر شود. بنابر نتایج آزمایش های صورت گرفته روی حیوانات، 
هل می تواند برای کنترل اسپاسم عضلات مورد استفاده قرار 

بگیرد.
بیماری های دهان و دندان

صدها سال است که هل در آیورودا و پزشکی سنتی چینی 
برای درمان مشکلات دهان و دندان مورد استفاده قرار می گیرد. 
پس از اختراع آنتی بیوتیک ها، مشخص شد این آنتی بیوتیک 
ها نتایج مختلف و همچنین عوارض جانبی به همراه دارند. از 
جمله عوارض جانبی مصرف آنتی بیوتیک ها مهار باکتری های 
پروبیوتیک مفید در روده است. در مقابل، استفاده از ادویه ها 
ایده آل است زیرا تنها میکروب های عفونی را مهار می کنند 
و کاری با باکتری های پروبیوتیک ندارند. مطالعه صورت گرفته 
توسط دنشگاه کالیفرنیا وجود ویژگی های ضد میکروبی در هل 

را تایید کرده است.
ویژگی ضد آسم

هل می تواند به عنوان درمانی برای آسم و دیگر مسائل تنفسی 
مورد استفاده قرار بگیرد. نتایج یک مطالعه نشان داد عصاره خام 
هل به باز کردن مسیرهای هوایی در حیوانات آزمایشگاهی کمک 
می کند. همچنین، آنها در آرامش بخشیدن به بافت های نای 

موثر بوده اند.
ویژگی های ضد التهابی

بنابر آیورودا، هل برای تسکین درد مفاصل و عضلات خوب 
است. شواهد تجربی جدید نشان داده اند هل دارای ویژگی های 

ضد التهابی و ضد سرطان زا است.
سم زدایی

فرآیندهای سوخت و ساز در بدن انسان رادیکال های سمی 
و آزاد منتشر می کنند که سلول های سالم را تحت تاثیر قرار 
می دهند. این سموم انباشته شده می توانند زمینه ساز شکل 
گیری چندین بیماری از جمله سرطان و پیری زودرس شوند. 
هل به عنوان یک عامل سم زدا شناخته می شود. روغن های 
عصاره ای و مواد زیستی-شیمیایی موجود در هل آثار سم زدایی 

ارائه می کنند.
بهبود گردش خون

در درمانی های سنتی مانند رایحه درمانی، هل برای درمان 
نشانه های آسم و برونشیت از طریق بهبود جریان خون به ریه 
ها مورد استفاده قرار گرفته است. روغن عصاره ای استخراج شده 
از هل روی افرادی دارای استرس آزمایش شده و مشخص شده 

است که هل به بهبود جریان خون در بدن کمک می کند.
بهبود تهوع و استفراغ

هل به طور سنتی به عنوان درمانی برای تهوع کاربرد دارد. 
هل تونیکی موثر و محرک است و برای تسکین احساس تهوع 

و استفراغ خوب است.
گلو درد

هل همانند یک درمان خوب برای گلو درد عمل می کند. هل و 
دارچین را می توانید به همراه هم در آب جوشانده و برای کنترل 

گلو درد هر روز صبح این آب را غرغره کنید.
سکسکه

سکسکه، به ویژه برای کودکان، می تواند بسیار آزار دهنده باشد. 
هل یکی از درمان های موثر برای سکسکه شناخته می شود. 
چند غلاف هل را در آب بجوشانید و با نوشیدن این آب می 

توانید از شر سکسکه خلاص شوید.
خوشبو کننده نفس

غلاف ها و دانه های هل می توانند به عنوان یک خوشبو کننده 
نفس جویده شوند. عطر و طعمی که در هل وجود دارد به واسطه 
وجود روغن عصاره ای است. جای شگفتی نیست که روغن 
عصاره ای هل به عنوان یک ماده تشکیل دهنده در آدامس ها 

مورد استفاده قرار می گیرد.

خواص شگفت انگیز هل
مرغارگانیک،سبزیامعمولی؟

این روزها پیامی در شبکه های اجتماعی دست به دست می شود با این مضمون که اگر 
می خواهید سرطان نگیرید، مرغ نخورید چون 90درصد مرغ های موجود در بازار هورمونی 
هستند. آیا واقعا چنین خبری واقعیت دارد یا صرفا یک شایعه تلگرامی است؟  کم نیستند 
افرادی که بر این باورند به بعضی از طیور مثل مرغ هورمون های استروئیدی تزریق می 
شود تا زودتر رشد کنند و برای تولیدکننده سود بیشتری داشته باشند، در حالی که به گفته 
متخصصان، این هورمون ها بسیار گران هستند و از نظر اقتصادی استفاده از آنها برای مرغداران 
مقرون به صرفه نیست. در مقابل به مرغ ها معمولا آنتی بیوتیک می دهند، چون آنتی بیوتیک 
علاوه براین که باعث می شود مرغ ها زودتر وزن بگیرند و رشد کنند، مقاومت شان هم در 
مقابل بیماری ها بیشتر خواهد شد. حالا پرسش اینجاست که چرا متخصصان درباره خطرات 
مصرف این مرغ ها هشدار می دهند؟ به طور کلی طیور باید زمانی ذبح شوند که عمر آنتی 
بیوتیک ها به نیمه رسیده باشد تا وقتی مرغ ها به بازار مصرف ارائه می شوند، آنتی بیوتیک 
ها به بدن انسان منتقل نشود، ولی متاسفانه در بسیاری از مرغداری ها این نکته رعایت نمی 
شود و به همین دلیل شاهد مقاومت بسیاری از بیماری های عفونی به درمان هستیم. در واقع 
آنتی بیوتیک اضافی در بدن مرغ می ماند و محل تجمع آن بیشتر در کبد یا جگر سیاه و 
چربی های زیرپوستی و کلیه های آن است. بنابراین مصرف هیچ یک از این اعضا از نظر تغذیه 
ای و بهداشت غذایی توصیه نمی شود. همچنین بر خلاف باور عموم فقط بال و گردن حاوی 
آنتی بیوتیک نیست، چون دارو معمولا به شکل خوراکی و در آب اضافه می شود و جذب 
بدن حیوان خواهد شد. پس بال و گردن به دلیل چربی های اشباعی که دارد، مضر هستند. 
در عین حال، احتمال مصرف آنتی بیوتیک در مرغی که دو ماه در مرغداری نگه داشته شده 
در مقایسه با مرغ 45 روزه بیشتر و احتمالا باقیمانده های دارویی در بدنش بالاتر است. پس 
بهتر است مرغ کوچک انتخاب کنیم. به عنوان مثال، وزنی حدود 1200 تا 1800 گرم ایده آل 
است، یعنی مرغ هایی که نه خیلی ریز و نه خیلی درشت باشند. از طرفی نباید فراموش کنید 
استفاده از آنتی بیوتیک ها در دام ها، آبزیان و البته پرندگان یکی از مهم ترین دلایل مقاومت 
بدن در برابر آنتی بیوتیک هاست که باید هر چه سریع تر ممنوع شود. اما خیلی ها می گویند 
تا آن زمان بهتر است خانواده ها به جای مصرف این مواد غذایی حاوی آنتی بیوتیک سراغ مرغ 

هایی بروند که باعنوان ارگانیک یا همان طبیعی در فروشگاه های معتبر به فروش می رسد.
کدام مرغ ها ارگانیک هستند؟

مرغ ارگانیک به مرغی گفته می شود که علاوه بر شرایط نگهداری خاص، دانه و آبی که می 
خورد ارگانیک باشد؛ یعنی از هیچ نوع ماده غیرطبیعی، شیمیایی و افزودنی های مختلف برای 
تغذیه و پرورش آن استفاده نشود. همچنین چنین مرغی نباید هیچ گونه دارویی از جمله انواع 
آنتی بیوتیک ها را در طول دوران رشدش دریافت کرده باشد. با این حساب فعلا مرغ ارگانیک 
در کشور نداریم و نباید گول تبلیغات را بخورید. در واقع استفاده و درج عنوان ارگانیک بر روی 
مرغ های تولیدی در کشور صحت ندارد زیرا در ایران مرغی به نام مرغ ارگانیک نداریم و تاکنون 
تولید نشده است.  در تولید مرغ های ارگانیک و دوره رشد آنها اصلا نباید هیچ گونه دارویی 
حتی آنتی بیوتیک ها را استفاده کرد. این در حالی است که متاسفانه بسیاری از مرغداری های 
ما دوره منع مصرف بعد از تجویز دارو را هنگام استفاده از آنتی بیوتیک ها رعایت نکرده و گاهی 
اوقات تا روزهای آخر هم به مرغ ها دارو می دهند که این داروها هنگام مصرف مرغ وارد بدن 

ما شده و مقاومت دارویی در بدن انسان ایجاد می کنند. 
مرغ سبز یا معمولی؟

در تولید و پرورش مرغ سبز هیچ نوع آنتی بیوتیک و داروهای ضد کوکسی دیوزی )نوعی 
بیماری انگلی طیور است که معمولا تولید کنندگان برای پیشگیری از ابتلای مرغ ها به این 
نوع بیماری، داروی کوکسی دیوز که نوعی آنتی بیوتیک است را به مرغ ها می دهند( استفاده 
نشده است. همچنین سازمان دامپزشکی کشور در طول دوره پرورش این مرغ ها را در 3 نوبت 
آزمایش می کند و اگر در هر 3 نوبت آنتی بیوتیک و ... در بدن مرغ ها وجود نداشته باشد، مجوز 
عرضه محصول به عنوان مرغ سبز را اعطا می کند اما اگر هرگونه آنتی بیوتیک یا داروهای ضد 
کوکسی دیوز در بدن این گونه مرغ ها وجود داشته باشد نشان مرغ سبز برای فروش اعطا نمی 
شود و محصول نهایی همانند مرغ های معمولی به بازار عرضه می شود.  از تاثیرات منفی استفاده 
از آنتی بیوتیک ها در تولید مرغ می توان این گونه گفت که عده ای از افراد به برخی از انواع آنتی 
بیوتیک ها مانند پنی سیلین حساسیت دارند که مصرف مرغ های معمولی هم می تواند در آنها 
سبب حساسیت های شدید شود.  از دیگر مضرات استفاده از آنتی بیوتیک ها در تولید مرغ این 
است که داروها با مصرف مرغ ها وارد بدن ما شده و سبب مقاومت دارویی می شوند و با ایجاد 
مقاومت دارویی به آنتی بیوتیک ها، ممکن است بدن هنگام مواجهه با بیماری های مختلف به 
آنتی بیوتیک های ساده جواب نداده و مجبور به مصرف داروهایی قوی تر باشیم به عبارت دیگر 
هرچه میزان مصرف آنتی بیوتیک های بیشتر و آنها قوی تر باشند امکان آسیب و بروز عوارض 
دارویی در بدن افزایش خواهد یافت.  در نهایت این که به هموطنان توصیه می کنیم نسبت به 

مصرف مرغ های سبز بیشتر اقدام کرده و سلامت خود را تضمین کنند. 

محققان در فنلاند یک دستگاه پوشیدنی به اندازه انگشت شست را به همراه یک اپلیکیشن 
تلفن همراه توسعه دادند که به دقت ضربان قلب و استرس های طولانی مدت کاربر را 

اندازه گیری می کند.
 این دستگاه کوچک که Beat2Phone نام دارد، سیگنال های ECG و ضربان قلب تکی را 

اندازه گیری کرده و فاصله بین دو ضربه متوالی را نیز اندازه گیری می کند.
این دستگاه همچنین شامل حسگرهای موقعیت و فعالیت بوده و به دلیل داشتن بند 

انعطاف پذیر پوشیدن آن بسیار راحت است.
Beat2Phone بر روی افراد بی شماری آزمایش شده و نتایج به دست آمده نشان دهنده 
این هستند که این دستگاه کوچک به سادگی می تواند آریتمی یا ضربان قلب نامنظم را 

تشخیص دهد.
Beat2Phone  همچنین برای نظارت قبل و بعد از عمل جراحی بیماران قلبی در خانه 

بسیار مناسب بوده و نیاز بیماران برای مراجعه به بیمارستان را برطرف می کند.
داده های به دست آمده بوسیله این دستگاه به طور خودکار و از طریق اپلیکیشن همراه 

برای کادر پزشکی بیمارستان فرستاده خواهد شد.
این دستگاه تا کنون بر روی 30 کاربر آزمایش شده و برخی از آنها نیز به طور شبانه روزی 

این دستگاه را پوشیده و از آن استفاده کرده اند.
در این آزمایشات مشخص شد که Beat2Phone به تشخیص فیبریلاسیون دهلیزی، 

آریتمی و اختلالات قلبی کمک می کند.

دستگاهبندانگشتیبرایاندازهگیریضربانقلب
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آیت الله سعیدی: 

هیأتعزاداریبایدروحانیمحورباشند
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: هیأت و مجلس عزاداری باید عالم محور 

و روحانی محور باشد. 
آیت الله سید محمد سعیدی عصر روز پنجشنبه  در همایش بزرگ مداحان و مدیران 
هیئات مذهبی استان قم که در مجتمع امام خمینی)ره( برگزار شد، با اشاره به جایگاه 
مجالس عزاداری اظهار کرد: برگزاری چنین مجالسی تعظیم شعائر الهی است که نشان 
از وجود تقوای الهی در قلب دارد. امام جمعه شهر قم ادامه داد: در جلسات مذهبی همه 
طبقات جامعه بدون اسم و رسم و فقط با توجه به اباعبدالله الحسین)ع( حضور دارند، حضور 
همه طبقات در جلسات عزاداری نمادی از اطاعت از فرمان الهی و اخوت اسلامی دارد، 
اقامه مجالس عزاداری با هدف های گوناگون صورت می گیرد. تولیت آستان مقدس حضرت 
معصومه)س( افزود: یکی از اهداف برگزاری جلسات عزاداری شرکت در غم و اندوه اباعبدالله 
الحسین)ع( است که خود این یکی از شاخصه های شیعه بودن است، هدف دیگر برگزاری 
جلسات عزاداری ادای مزد رسالت رسول اکرم)ص( است و ما با برگزاری این جلسات تولی 
خودمان را نسبت به اهل بیت)ع( نشان می دهیم. آیت الله سعیدی با اشاره به برائت اظهار 
کرد: یکی از اهداف برگزاری جلسات عزاداری برائت جستن از دشمنان اهل بیت)ع( است، 
ما به برکات تولی و تبری به خداوند تقرب پیدا می کنیم، در زیارت حضرت معصومه)س( 
می خوانیم که ما با دو بال تولی و تبری به خداوند تقرب می جوییم. امام جمعه قم ادامه داد: 
ظرف و ظرفیت هیئات مذهبی باید محل بیان معارف اهل بیت)ع( با اولویت مباحث اعتقادی 
و باورهای دینی باشد، اهل بیت)ع( به کسانی که امر آنها را احیا کند، درود فرستادند، احیای 
امر اهل بیت)ع( یاد گرفتن تعالیم آنها و آموختن این تعالیم به دیگران است. تولیت آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( افزود: امام رضا)ع( فرمودند که اگر مردم زیبایی های کلام ما 
اهل بیت)ع( را بفهمند از ما اطاعت خواهند کرد، یکی از دلایل متابعت نکردن مردم از مکتب 
اهل بیت)ع( به دلیل نرسیدن تعالیم این مکتب به آنها بوده است، شما دیدید که چقدر مردم 
جهان پس از پیروزی انقلاب اسلامی ایران به اسلام و مکتب اهل بیت)ع( بیشتر علاقه نشان 
دادند. آیت الله سعیدی با اشاره به شیعیان نیجریه اظهار کرد: شیخ ابراهیم زکزاکی پس از 
پیروزی انقلاب اسلامی برای مدتی از نیجریه برای آموختن معارف اهل بیت)ع( به شهر قم 
آمد، او پس از بازگشت به نیجریه این معارف را به مردم منتقل کرد، این شیخ آفریقایی در 
مدت نه چندان طولانی توانست میلیون ها نفر را شیعه کند. امام جمعه قم ادامه داد: هیئت و 
مجلس عزاداری باید عالم محور و روحانی محور باشد، هیئتی می تواند رسالت سنگین خود را 
به عهده بگیرد که از خرافات و بدعت ها به دور باشد، عالمی که در هیئت سخنرانی می کند، 
باید با معارف اهل بیت)ع( آشنا باشد و این معارف را به مخاطب منتقل کند. تولیت آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( افزود: روحانی هیئت باید بدعت ها و خرافات را بشناسد و از مکر 
و توطئه دشمنان برای برهم زدن دسته جات عزاداری آگاه باشد، او باید راه مبارزه کردن با 
بدعت ها و خرافات و سد کردن دشمنان و توطئه گران را به خوبی بشناسد. آیت الله سعیدی 
با اشاره به جایگاه هیئات اظهار کرد: هیأتی می تواند مطالبه قرآن را اجابت کند که در راه خدا 
از هیچ کسی حساب نبرد، کسانی که می خواهند به میل مردم جلسات برگزار کنند، کارشان 
اشتباه است، انبیاء هم برخلاف میل مردم حرکت کردند و خداوند را به مردم شناساندند. امام 
جمعه قم در پایان خاطرنشان کرد: ویژگی مهم هیئات مذهبی این است که در هر زمانی باید 

در خدمت ولی آن زمان باشند.

رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهورقم  خبرداد

صدورسالانه25هزارگواهینامهرانندگیدرقم
رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی قم با اشاره به تاثیر 
مثبت سخت گیری در صدور گواهینامه درکاهش سوانح، گفت: هر چه کلاس های آموزش 
رانندگی از لحاظ تئوری و عملی کمیت و کیفیت بالایی داشته باشد، مهارت راننده افزایش 

می یابد. 
سروان رضا پارسانسب افزود: افزایش مهارت راننده با کاهش حوادث رانندگی رابطه مستقیم 
دارد و باعث افزایش ایمنی راننده و سرنشینان خودرو می شود.  وی اضافه کرد: صدور 
گواهینامه نباید تنها منوط به گذراندن دوره های آموزشی و کسب نمره باشد، بلکه راننده باید 
توانایی کافی در کنترل وسیله نقلیه در شرایط ترافیکی و آب و هوایی مختلف را داشته باشد. 
وی به بیان این که به طور میانگین سالانه 25 هزار گواهینامه رانندگی در قم صادر شده 
است، گفت: ورود سالانه این تعداد به جمع رانندگان مستلزم آمادگی کافی آن ها در رانندگی 
با وسایل نقلیه است که این مهارت با تمرین و تمرکز به دست می آید.  پارسانسب خاطرنشان 
کرد: احتمال خطا و تخلفات حادثه ساز در رانندگانی که چند سال پس از گرفتن گواهینامه 
اقدام به رانندگی می کنند بیشتر است و افراد باید قبل از شروع به رانندگی بار دیگر مهارت 
لازم را کسب کنند.  وی با اشاره به اینکه در یک سال گذشته 40 هزار خودرو در استان 
قم شماره گذاری و نقل و انتقال شده است ، اظهار داشت: 100 هزار خودرو و 310 هزار 
موتورسیکلت نیز در قم تردد می کند.  پارسانسب با تاکید بر ارائه آموزش های مجدد به 
رانندگانی که مرتکب تخلف می شوند، افزود: رانندگانی که تعداد تخلفشان افزایش می یابد و 
یا مرتکب تخلفات منجر به فوت می شوند، باید مجددا ملزم به گذراندن دوره های آموزشی 
شوند.  وی همچنین بیان کرد: گرفتن گواهی نامه رانندگی باید به شرط گذراندن دوره های 
آموزشی امداد و نجات و اورژانس نیز باشد تا رانندگان بتوانند در صورت بروز حوادث، فرد 
آسیب دیده را تا رسیدن نیروهای امدادی در وضعیت مناسب قرار دهد.  وی اضافه کرد: 
درحال حاضر اگر تصادفی رخ می دهد افراد حاضر در محل حادثه از ترس آسیب بیشتر یا 
احتمال قطع نخاع به فرد حادثه دیده نزدیک نمی شوند و نشان دهنده بی اطلاعی آن ها از 
چگونگی کمک به فرد مصدوم است.  رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی 
و رانندگی قم تصریح کرد: برگزاری همزمان دوره های آموزش رانندگی و امداد و نجات به 
نفع راننده ها، نظام سلامت کشور و راهنمایی و رانندگی است.  بر اساس اعلام مرکز مدیریت 
حوادث و فوریت های پزشکی قم، از ابتدای امسال تا پایان مردادماه 9 هزار و 295 تصادف 
شهری و یک هزار و 712 تصادف جاده ای در این استان منجر به جرح و فوت رخ داده است. 
وی همچنین آموزش در شهرک ترافیکی را در افزایش مهارت رانندگی مفید ارزیابی کرد 
و گفت: شهرک ترافیکی نباید تنها به کودکان اختصاص داشته باشد، بلکه این شهرک باید 
به تناسب سن افراد توسعه یابد و مورد استفاده قرار گیرد.  وی اضافه کرد: افزایش جریمه نیز 
عامل بازدارندگی دارد و هر چه مبلغ جرایم رانندگی افزایش یابد، راننده ها قوانین را بیشتر 
رعایت می کنند.  پارسانسب به مزیت جریمه های الکترونیکی اشاره کرد و ادامه داد: زمانی 
که راننده بداند که توسط دوربین هایی در سطح شهر و یا جاده های بین شهری رصد می 

شود قوانین را بیشتر رعایت می کند. 

معاون شهردار قم :

کمتراز3۰تنازپسماندشهریدرقم
تفکیکمیشود

 معاون شهردار قم گفت: سعی داریم آمار تفکیک زباله شهری را به 20 درصد حجم کلی 
یعنی 130 تن برسانیم که این آمار در حال حاضر کمتر از 30 تن در روز است. 

سید امیر سامع با اشاره به وضعیت تولید زباله در سطح شهر قم گفت: روزانه حدود 700 
تن پسماند شهری در قم تولید و توسط نیروهای مدیریت پسماند جمع آوری می شود.

وی با اشاره به برنامه های شهرداری برای کاهش تولید زباله در سطح شهر اظهار کرد: اگر 
بخواهیم درست عمل کنیم و هم کاهش هزینه و هم استفاده صحیح از منابع و پسماند را 
داشته باشیم ابتدا باید به دنبال کاهش تولید زباله از سوی مردم باشیم. معاون خدمات شهری 
و امور اجتماعی شهرداری قم تصریح کرد: شهروندان باید با کارهایی از قبیل جداسازی 
پسماندهای خشک از تر و جداسازی آب از پسماند قبل از جمع آوری، حجم زباله تولیدی 
را به حداقل برسانند تا شرایط مناسب تری برای جمع آوری فراهم شود. وی با تأکید بر عزم 
مدیریت شهری بر تقویت تفکیک زباله در بین شهروندان، گفت: ناوگان جمع آوری زباله های 
تفکیک شده از سوی مردم افزایش یافته است تا بتوان زمینه ای فراهم کرد تا مردم آسان تر 
نسبت به تفکیک زباله رغبت داشته باشند. سامع گفت: سعی داریم مراجعه منظم در هر 
هفته داشته باشیم و بیش از 30 خودرو این وظیفه را انجام می دهند. وی به وجود 10 غرفه 
بازیافت در شهر و افزایش آن ها تا 23 غرفه را مورد توجه قرار داد و افزود: این غرفه ها هم 
وظیفه تحویل پسماند خشک از مردم را بر عهده دارند و به زودی تعداد آن ها را افزایش 
خواهیم داد. وی با اشاره به هدف گذاری 20 درصدی برای تفکیک پسماند خشک از تر در 
شهر قم، گفت: در نظر داریم میزان پسماند خشک تفکیک شده شهری را به حدود 130 تن 

برسانیم که این عدد در حال حاضر کمتر از 30 تن می باشد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم خبر داد:

اجرایهمزمان22پروژهآبرسانی
درروستاهایقم

مدیرعامل آب و فاضلاب روستایی استان قم از اجرای همزمان 22 پروژه آبرسانی در 
روستاهای استان قم خبر داد. 

محمد احمدی جبلی در دیدار مدیرکل دیوان محاسبات استان قم، با اشاره به آغاز 22 
پروژه آبرسانی در سطح روستاهای استان گفت: اعتبار لازم برای اجرای این پروژه ها از 2 منبع 
ملی و استانی تأمین می شود. وی با بیان این که تاکنون بیش از 50 درصد اعتبارات پروژه های 
آبرسانی که از منبع صندوق توسعه ملی تأمین اعتبار شده است تخصیص داده شده است و 
پروژه ها با سرعت و دقت بالا در حال اجرا می باشد. رئیس هیئت مدیره آبفا روستایی استان قم 
با بیان این که روستاهای استان در قالب 8 مجتمع آبرسانی از آب سرشاخه های دز بهره مند 
شده اند، گفت: با اجرای پروژه هایی که امسال و سال 96 از محل بنیاد برکت و صندوق توسعه 
ملی تأمین اعتبار می شوند، 24 روستا و در مجموع 58 روستا در بخش های مختلف استان به 
سرشاخه های دز متصل خواهند شد. وی افزود: در اولویت بندی اجرای پروژه ها با هماهنگی 
فرمانداری از درخواست های مردمی، گزارشات بخشداران، شوراهای اسلامی و دهیاران و در 

نهایت مطالعه جامع توسط اداره مطالعات شرکت استفاده شده است.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  با بیان اینکه  این شهر 
نباید از نظر مسائل درمانی عقب ماندگی داشته باشد گفت: آشفتگی های 
بسیاری در زمینه بیمه  در کشور از نظر تنوع بیمه ای وجود دارد که این 

موضوع مشکلات بسیاری در بر خواهد داشت. 
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری در مراسم بهره برداری و افتتاح 
و  زایمان  بخش  و همچنین  ایزدی  بیمارستان  ماموگرافی  دستگاه 
سونوگرافی این بیمارستان گفت: اقدامات بسیار موثر و خوبی در حوزه 
بهداشت و درمان در استان قم رقم خورده که جا دارد از خدمات همگان 

به ویژه دکتر ایرانی خواه رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم قدردانی کنم.
وی بیان داشت: ما شاهد بودیم که در دوران دفاع مقدس کارهای 
درمانی پزشکان نه تنها در مراکز درمانی جنگ، بلکه در خط مقدم نیز 
با ایجاد اتاق های عمل صحرایی انجام می شد که در این عرصه شخص 
دکتر قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی نیز در 
عملیات های مختلف از جمله والفجر 8 و همچنین در بیمارستان شهید 

بقایی اهواز با روحیه جهادی خدمات گسترده ای را انجام دادند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: همان روحیه 
جهادی امروزه نیز در شخص وزیر بهداشت وجود دارد که شاهد اجرای 
طرح تحول نظام سلامت به عنوان یکی از طرح های مهم دولت در کشور 
به همت ایشان و همکاران وی هستیم. حجت الاسلام ذوالنوری گفت: 
در خصوص اجرای این طرح مشکلاتی که وجود دارد باید برطرف شود 
که از جمله آنها منابع درآمدی پایدار است که به عنوان یکی از نیازهای 
طرح به شمار می آید. وی بیان داشت: اینکه وزیر بهداشت دارای روحیه 
جهادی، مذهبی و بسیجی هستند امر بسیار مهمی است و با این روحیه 
و انگیزه نیز خدمات رسانی گسترده ای انجام داده اند و ما نیز آماده 
هر گونه حمایت هستیم. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به موقعیت استان قم گفت: قم نباید از نظر مسائل درمانی 
عقب ماندگی داشته باشد و اقدامات خوبی نیز در حال انجام است که 
امیدواریم هر چه سریعتر این اقدامات گسترش و بر فضاهای درمانی قم 
افزوده شود. حجت الاسلام ذوالنوری با اشاره به توطئه های دشمنان در 
حوزه بیوتروریسم گفت: در حال حاضر دشمن در این زمینه اقدامات 
گسترده ای را انجام می دهد که باید مراقب بوده و آمادگی کامل داشته 

باشیم. وی افزود: بیمارهای نوظهور بسیاری وجود دارد که باید برای 
مقابله با آنها آماده باشیم و تلاش جدی داشته کنیم تا غافلگیر نشویم.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به موضوع بیمه ها 
گفت: در این زمینه آشفتگی های بسیاری در کشور از نظر تنوع بیمه ای 
وجود دارد که این موضوع پذیرفته نیست و مشکلات بسیاری از جمله 

سوء استفاده ها و هدر رفت منابع را در بر خواهد داشت.
حجت الاسلام ذوالنوری تأکید کرد: موضوع یکسان سازی بیمه ها و 
ساماندهی آن امر مهمی است که باید ایجاد شود و تولیت و شورای عالی 
بیمه های درمانی بر عهده وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی باشد.
 راه اندازی 750 تخت بیمارستانی جدید تا پایان دولت در قم

ابوالفضل ایرانی خواه، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این 
مراسم گفت: تا پایان این دولت 750 تخت بیمارستانی به مجموعه تخت 

های استان افزوده می شود که این یک نعمت و فرصت خدمت به مردم 
شریف قم است. وی با اشاره به روند رو به رشد توسعه زیرساخت های 
درمانی در قم بیان داشت: نزدیک به 90 سال پیش نخستین بیمارستان 
قم احداث شد که از آن زمان تاکنون تنها هزار و 200 تخت بیمارستانی 
در قم دایر شده بود، اما تا پایان این دولت، 750 تخت در قم دایر می 
شود که این یک جهش عظیم در توسعه زیرساخت های درمانی قم به 
شمار می رود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه ساخت و راه 
اندازی بیمارستان پرهزینه، پیچیده و بسیار  فنی وتخصصی است گفت: 
در همه دنیا ساخت، تجهیز و راه اندازی بیمارستان و امور بهداشت و 
سلامت مردم برای دولت ها رسالتی مهم، پر هزینه و دشوار تلقی می 
شود و یکی از معیارهای اصلی قضاوت بر عملکرد دولت ها است. به برکت 
طرح تحول در سراسر میهن عزیزمان و از جمله در قم در این امور انقلاب 

و تحولی بی نظیر رخ داده است که الحق  در طول تاریخ کشورمان بی 
نظیر است. ایرانی خواه با اشاره به مشکلات بخش بهداشت و درمان قم 
گفت: به دور از تعصبات جناحی شاهد هستیم که در دولت تدبیر و امید 
با فرصت طرح تحول، اقدامات چشمگیری در حوزه بهداشت و درمان 
رقم خورده و همه منتقدان و طرفداران دولت، با اجرای این طرح موافق 

بوده و آن را تحسین می کنند.
طرح تحول نیازمند منابع درآمدی پایدار است

وی ادامه داد: موضوع بسیار مهمی که در اجرای طرح تحول نظام 
سلامت باید مد نظر باشد، منابع پایدار است که در برنامه ششم توسعه 
نیز این مسائل بیان شده و انتظار داریم نمایندگان محترم مجلس 
حمایت کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در ادامه به موضوع بیمه ها 
اشاره کرد و گفت: تنها کشوری هستیم که در آن ساختار بیمه های 
درمانی متفاوت و متنوع است و هم جهت با نیازهای واقعی حوزه سلامت 

نیست و این ساختار نیازمند اصلاحات اساسی و زیربنایی است.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: ما معتقدیم بهبود مسائل پیچیده سازمان 
های بیمه ای در گرو واگذاری سیاستگذاری و شورای بیمه ها به متولی 

اصلی آن یعنی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی است.
ایرانی خواه در ادامه به بخش های افتتاح شده در بیمارستان ایزدی 
اشاره کرد و گفت: یکی از بخش ها، راه اندازی پیشرفته ترین دستگاه 
ماموگرافی بوده که با هزینه 700 میلیون تومان خریداری شده و در 
اختیار همشهریان قرار گرفته است. وی بیان داشت: نمونه این دستگاه 
در قم وجود ندارد و بیمارستان ایزدی به عنوان یک مرکز دولتی تنها 
بیمارستانی است که موفق شده دستگاه ماموگرافی پیشرفته را که راهی 
برای تشخیص سرطان سینه بانوان و همچنین عکسبرداری سه بعدی 
است، تهیه کند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه همه این 
خدمات در قالب اجرای طرح تحول نظام سلامت انجام می شود گفت: در 
این بیمارستان بخش رادیولوژی نیز مجهز و فعال تر شده و پزشکان این 
بخش روزانه تا ساعت 19 در بیمارستان حضور داشته و اقدام به مداوای 
بیماران خواهند کرد. ایرانی خواه بیان داشت: همچنین در بیمارستان 
ایزدی بخش های بستری و اتاق های LDR نیز دایر و یا بهسازی شده تا 

بتوانیم به بهترین نحو ممکن در خدمت مردم باشیم.

درست است که سطح آگاهی جامعه درباره موضوعات 
مختلف از جمله ازدواج بیشتر شده است، اما هنوز تا 
سطح مطلوب فاصله داریم.برای نمونه هستند دخترانی 
که قبل از ازدواج با رویا پردازی به شریک زندگی شان 
به عنوان یک ناجی نگاه میکنند و پس از ازدواج قصر 
آرزوهایشان فرو میریزد و آنها می مانند و یک زندگی 
این  در  میخواهند.  چه  آن  از  نمیدانند  که  نابسامان 
یادداشت قصد داریم درباره باورهای غلط دختران درباره 
ازدواج و آسیب هایی که ممکن است بواسطه این طرز 

تفکر ببینند، صحبت کنیم.
ازدواج به درمان مشکلات روانی کمک می کند

 یکی از باورهای نادرست دختران درباره ی ازدواج این 
است که ازدواج می تواند به بهبود بیماران روانی منتهی 
شود. این باور، تحت تأثیر این فرضیه ی نادرست است که 
مشکلات جنسی، علت بیماری های روانی هستند؛ پس 
اگر فرد به لحاظ جنسی ارضا و خلأ ناشی از آن پر شود، 
شفا خواهد یافت. خانواده هایی که چنین باور نادرستی 
دارند، اغلب، فرزندان خود را به ازدواج تشویق می کنند 
و اگر در این کار موفق نشوند، با استفاده از اسلحه ی زور 
و اجبار وارد عمل می شوند. چنین خانواده هایی باید 
متوجه این نکته شوند که بیماری های روانی علل زیادی 
دارند: عوامل ژنتیکی، تجارب زندگی، یادگیری و عوامل 
اجتماعی می توانند دست به دست هم دهند و به بیماری 
منتهی شوند. دارودرمانی و روان درمانی بهترین گزینه ی 
درمان هستند نه ازدواج؛ به علاوه این نکته نیز قابل تأمل 
است که ازدواج نوعی تغییر است و هر تغییری چه مثبت 
و چه منفی، استرس زاست و ازدواج که تغییری مثبت و 
مهم است، فشار روانی زیادی به بار می آورد. اگر آن ها 
با این دید به ازدواج نگاه کنند، متوجه خواهند شد که 

ازدواج نه تنها به درمان بیماری های روانی کمک نمی 
کند؛ بلکه عاملی استرس زاست و می تواند آن را تشدید 
کند؛ بنابراین اگر قرار است ازدواجی صورت بگیرد، بهتر 
است زمانی باشد که بیماری روانی فرد درمان شده باشد. 
در این گونه موارد، بهتر است نظر نهایی در مورد بهبودی 

بیمار را پزشک بدهد .
می توانم پس از ازدواج طرف مقابل را تغییر دهم

گرچه معیارهای زیبایی نسبی هستند و هر کس بنا 
به سلیقه ی شخصی خود معیارهای متفاوتی دارد، اگر 
جذابیت جسمانی مهم ترین ملاک باشد، انتخاب همسر 
چالش انگیز خواهد بود. ارتباط پیش از ازدواج، پر از افسانه 
و خیال پردازی است؛ به ویژه تصور این که بعد از ازدواج 
همه چیز به خیر و خوشی خواهد گذشت و این که بعد از 
ازدواج، خصوصیات ناصحیح همسرمان )شوهرمان( تغییر 
خواهد کرد. متأسفانه ازدواج، نه تنها تغییردهنده ی افراد 
نیست، بلکه حتی فرآیند تغییر را هم آسان نخواهد کرد! 
به واقع، حتی ازدواج، خصوصیات و ویژگی های نامطلوب 
را بزرگ و برجسته می کند .اگر مردی قبل از ازدواج، 
فردی وابسته و بدون مسئولیت باشد، بعد از ازدواج هم 
این مسئولیت پذیرنبودن و وابستگی را دارد و حتی این 
ویژگی ها به صورت معضلی پیچیده، بیش تر آشکار می 
شود. در کل، ازدواج کسی را تغییر نمی دهد، بلکه در 
واقع، صفات نهفته ی آدمی را بیش تر و بهتر آشکار می 

کند؛ حال چه صفات مثبت باشد و چه صفات منفی.
به هر ترتیبی شده باید ازدواج کنم

برای تعدادی دیگر از دختران، ازدواج تنها یک مقوله 
است که باید سرگیرد. به این معنا که چون دیگران ازدواج 
می کنند، پس آنان نیز باید به این امر مبادرت ورزند؛ به 
عبارت دیگر، ازدواج رسمی است که گریزی از آن نیست. 

سن ازدواج دغدغه ای همیشگی برای این دختران است. 
آن ها باید همیشه به یاد داشته باشند که ازدواج ناموفق، 
بسیار دردناک تر از تنهایی است؛ پس هر وقت که شروط 
ازدواج را داشتند و فرد مناسبی را نیز برای ازدواج یافتند، 
اقدام کنند و از بالا رفتن سن، نهراسند و تن به ازدواج 
از سر اجبار ندهند. انتخاب از روی احساسات منفی و از 
روی اضطرار و ناچاری در اکثر موارد فرجام خوبی ندارد. 
این دختران تصور می کنند ازدواج نکردن فقط برای آن 
هاست و به هر ترتیبی هست، باید ازدواج کنند؛ اما اگر 
بدانند افراد دیگری هم در وضعیت مشابه آن ها هستند، 

ممکن است پذیرش بیش تری به مشکل پیدا کنند.
ازدواج حلّال تمامی مشکلات من است

برخی از دختران مجرد، ازدواج را نقطه ی پایانی برای 
تمامی مشکلات و نقطه ی شروعی برای خوش بختی 
می دانند. این باور هم نادرست است؛ زیرا اگرچه ازدواج 
می تواند پایان بخش برخی مشکلات دوران تجرد باشد، 
نقطه ی آغازی برای مشکلات جدید است و مهم تر از 
همه این که تأهل، مستلزم سازگاری با موقعیت جدید 
است که به دنبال ازدواج پیش می آید و چنین چیزی 
مستلزم صرف انرژی زیادی است که به نوبه ی خود می 
تواند فشارزا باشد. بسیاری از دختران امیدوارند مشکلات 
یا نقایصی که پیش از ازدواج متوجه آن ها شده اند، پس 
از ازدواج برطرف شود؛ اما این دیدگاه آن ها در مورد 

ازدواج با واقعیت مطابقت ندارد.
در ازدواج، عشق به تنهایی کافی است

و  لازم  فاکتورهای  از  یکی  که عشق  است  درست 
ضروری ازدواج موفق است؛ اما هرگز کافی نیست. عشق، 
تنها یکی از اجزای سازنده ی یک زندگی زناشویی شاد 
است. ممکن است افراد، تنها با عشق به هم برسند؛ اما 

فقط زمانی که روابط موفقیت آمیزی دارند، می توانند در 
کنار یک دیگر بمانند. این تصور که عشق به تنهایی می 
تواند همه ی مسائل را حل کند و فقط با تکیه بر جنبه ی 
عاشقانه ی یک رابطه می توان همه ی مشکلات را پشت 
سر گذاشت، خیالی واهی است. در واقع زندگی زناشویی 
ارتباطی،  موفق، به عوامل دیگری نظیر مهارت های 

صداقت، اعتماد، مسئولیت پذیری و... نیاز دارد.
ظاهر فرد پس از مدتی عادی می شود

یکی از باورهای نادرست دختران درباره ی ازدواج این 
است که ازدواج می تواند به بهبود بیماران روانی منتهی 
شود. این باور، تحت تأثیر این فرضیه ی نادرست است که 
مشکلات جنسی، علت بیماری های روانی هستند؛ پس 
اگر فرد به لحاظ جنسی ارضا و خلأ ناشی از آن پر شود، 
شفا خواهد یافت. گرچه معیارهای زیبایی نسبی هستند و 
هر کس بنا به سلیقه ی شخصی خود معیارهای متفاوتی 
باشد،  ترین ملاک  مهم  اگر جذابیت جسمانی  دارد، 
انتخاب همسر چالش انگیز خواهد بود. از طرف دیگر، 
زوج ها باید تا اندازه ای برای هم جذابیت داشته باشند 
تا به ازدواج با هم رغبت پیدا کنند. این باور که اهمیت 
زیبایی در طول زندگی مشترک رنگ می بازد، تا اندازه 
ای درست است؛ اما نکته ی مهم این است که چهره ی 
زیبا به مرور عادی می شود، در حالی که چنین چیزی در 
مورد قیافه ی زشت صدق نمی کند، یعنی اگر دختری 
نتواند با ظاهر فرد مقابل کنار آید، ممکن است تا پایان 
زندگی مشترک، این احساس ناخوش آیند و عدم رضایت 

زناشویی را همراه داشته باشد.
ازدواج ساده است

برخی از دختران بر این باورند که انتخاب همسر، مقوله 
ای است ساده. این باور براساس این تصور رایج شکل می 

گیرد که ازدواج و انتخاب همسر کاملاًَ شانسی است. این 
افسانه باعث می شود این دختران از پذیرش مسئولیت در 
تنظیم روابط و هم چنین در کمک به رشد رابطه با یک 
دیگر سرباز زنند. این عقیده حتی به این موضوع منجر 
می شود که افراد، فرآیند »مشاوره ی پیش از ازدواج« 
را غیرموثر تلقی کنند. در هر حال، نمی توان ازدواج را 
به شکلی ساده نگریست و باید فاکتورهای اساسی آن به 
دقت بررسی شود.  ازدواج شاد ازدواجی است که هیچ 
عدم توافقی در آن وجود ندارد وقتی با هم دعوا می کنند 
به معنای آن است که از هم تنفر دارند. این باور نیز غیر 
واقعی می باشد و عدم توافق در خانواده به نظر می رسد 
که اجتناب ناپذیر است. چرا که اعضای خانواده دارای 
تفاوت هایی با یکدیگر بوده و این تفاوت ها منجر به عدم 
توافق آشکار می شود. مهم این است که افراد خانواده 
بدانند که بر سر برخی از مسائل با یکدیگر توافق ندارند و 

این عدم توافق را بپذیرند.
زندگی خوبی نداری ازدواج کن چون همه چیز 

بهتر می شود!
  ازدواج معمولا پاسخ مشکلات ما در زندگی مجردی 
نمی باشد. زندگی زناشویی و خانوادگی باید کاملأ با 
داشته  انتظار  باید  آن  در  فرد  هر  و  باشد  خوشحالی 
باشد که تمامی یا بیشتر خوشی ها از سیستم خانواده 
ناشی شود.این باور نیز باوری رمانتیک و غیر واقعی می 
باشد، چنانچه بسیاری از رضایت های زندگی در خارج 
از موقعیت خانواده حاصل می شود، مثل موفقیت های 
شغلی، تحصیلی و اجتماعی. هر چند که رضایت از 
زندگی خانوادگی نیز بخشی از رضایت ما از زندگی را 
تشکیل می دهد ولی تمام رضایت و خوشحالی شما از 

زندگی فقط از خانواده کسب نمی شود.

حجت الاسلام ذوالنوری درمراسم دو دستگاه  دربیمارستان ایزدی قم

قم نباید از نظر مسائل درمانی عقب ماندگی داشته باشد

باورهایغلطدربارهازدواج

فرمانده انتظامي استان مازندران اعلام کرد

کشفکلاهبرداري2۰۰میلیاردریالي
درمازندران

فرمانده انتظامي استان مازندران از انهدام باند و کشف کلاهبرداري 200 میلیارد ریالي در 
یکي از شهرستان هاي غرب  این استان  خبر داد.  سردار سید محمود میرفیضي در گفت 
و گو با خبرنگار پایگاه پلیس، در تشریح این خبر، اظهارداشت: در پي وقوع چندین فقره 
کلاهبرداري از افراد در سطح استان مازندران و برخي استان هاي کشور از سوي متهمان 
سابقه دار و حرفه اي با جعل عنوان و صدور چک هاي جعلي و بلامحل، موضوع به طور ویژه 
در دستور کار ماموران مبارزه با جعل و کلاهبرداري پلیس آگاهي این فرماندهي قرار گرفت.  
وي تصریح کرد: کارآگاهان با انجام اقدامات اطلاعاتي و تحقیقات گسترده پلیسي دریافتند، 
این افراد طي دو سال گذشته بیش از40 فقره از افراد و شرکت هاي مختلف در سطح کشور 
کلاهبرداري کردند.  فرمانده انتظامي استان مازندران با اشاره به حساسیت و پیچیدگي 
پرونده و پیگیري مقامات قضائي در راستاي شناسایي و دستگیري متهمان به جعل و 
کلاهبرداري، افزود: با اقدامات اطلاعاتي و فني کارآگاهان، رد متهمان در یکي از شهرستان 
هاي غرب استان شناسایي شد.  سردار میرفیضي گفت: متهمان که با عناوین جعلي در یکي 
از ویلاهاي ساحلي مخفي شده بودند،طي عملیاتي ضربتي و غافلگیرانه دستگیر و از آنان 
بیش از 20 دستگاه گوشي تلفن همراه و انواع سیم کارت کشف شد.  فرمانده انتظامي استان 
مازندران،گفت:متهمان در بازجویي هاي فني پلیس، اعتراف کردند که با تاسیس چندین 
شرکت تجاري و بازرگاني با نام و عناوین جعلي، پس از جلب اعتماد بازاریان با ارائه چک 
هاي جعلي و بلامحل اقدام به خرید مصالح ساختماني، لوازم خانگي، خوراک دام و طیور 
مي کردند و با طرح و نقشه قبلي در زمان سررسید چک ها، شرکت و دفاتر بازرگاني خود را 
که فاقد شماره ثبت و مجوز قانوني بود تعطیل کرده و متواري مي شدند.  سردار میرفیضي 
از کشف کلاهبرداري 200 میلیارد ریالي در این پرونده خبر داد و افزود: متهمان پس از 

تشکیل پرونده براي سیر مراحل قانوني تحویل مرجع قضائي شدند.

فرمانده انتظامي استان زنجان  خبرداد

کشفمحمولهمیلیارديموبایلدرزنجان
فرمانده انتظامي استان زنجان ، از کشف انواع کوشي تلفن همراه قاچاق و لوازم جانبي آن، به 
ارزش تقریبي یك میلیاردو 150 میلیون ریال از یك دستگاه اتوبوس خبر داد.  سردار  علیرضا 
صالحي با اعلام این خبر افزود : در پي خبر واصله مبني بر بارگیري محموله قاچاق بلافاصله 
ماموران انتظامي شهرستان ایجرود با تشکیل دو تیم ویژه اقدام به کنترل نامحسوس محور 
زنجان به بیجار کردند.  وي ادامه داد:در این ماموریت شناسایي یک دستگاه خودرو پژو پارس 
حامل بار قاچاق در دستور کار قرار گرفت که نهایتا خودرو مورد نظر با احراز مشخصات 
مشاهده و متوقف شد.  سردار صالحي عنوان کرد:در بازرسي به عمل آمده از خودرو توقیفي 
تعداد 250 دستگاه انواع تلفن همراه کشف شد.  این مقام ارشد انتظامي استان زنجان گفت 
: ارزش ریالي محموله مکشوفه بالغ بر یك میلیارد و 150 میلیون ریال برآورد شده ودر این 
خصوص یك قاچاقچي دستگیر که تحویل مراجع قضائي شد.  فرمانده انتظامي استان زنجان 
در پایان خاطر نشان کرد: مبارزه قاطع با قاچاقچیان و سوداگران مرگ، بطور ویژه در دستور 
کار نیروي انتظامي قرار دارد و از شهروندان تقاضا مي شود علاوه بر نخریدن کالاهاي قاچاق، 

هرگونه موارد مشکوك را از طریق تماس با تلفن 110 به پلیس اطلاع دهند .

توقیفخودرويحاملانواعالبسهقاچاق
فرمانده انتظامي میاندوآب از توقیف خودروي کالاي قاچاق به ارزش یک میلیارد و 100 
میلیون ریال خبرداد.  سرهنگ  حسن شیخ نژاد اظهار داشت: ماموران ایستگاه ایست و 
بازرسي شهید "محمدنژاد" حین گشت زني در محور "میاندوآب-تبریز" به یک دستگاه 
اتوبوس مسافربري مشکوک شده و دستور توقف دادند. وي افزود: در بازرسي از اتوبوس 
توقیفي، هزار و 988 ثوب انواع البسه قاچاق کشف شد ؛ برابر اعلام کارشناسان مربوطه، 
ارزش کالاهاي مکشوفه، یک میلیارد و 100 میلیون ریال برآورد شده است. فرمانده انتظامي 
شهرستان میاندوآب تصریح کرد: در این رابطه یک نفر دستگیر و پس از تشکیل پرونده 

مقدماتي، جهت سیر مراحل قانوني به مراجع قضائي معرفي شد.

افزایش  در  پلیس  زحمات  از  قدرداني  ضمن  استاندار 
احساس امنیت در قم گفت: 60درصد سرقت ها در سال 
جاري توسط کارکنان پلیس آگاهي استان و سایر پلیس هاي 
تخصصي کشف و اموال مکشوفه تحویل افراد مالباخته شده 

است.
مهندس مهدي صادقي در قرارگاه مبارزه با سرقت در 
پلیس آگاهي استان قم، اظهارداشت: از فرماندهان و تمامي 
مسئولان پلیس قم که مسئولیت تامین امنیت اجتماعي و 

انتظامي را بر عهده دارند قدرداني مي کنم.
وي با بیان اینکه یکي از مهم ترین محورهایي که پلیس 
قم  پلیس  است، گفت:  با سرقت  مقابله  کند  دنبال مي 
بحمدالله اشرافیت خوبي در این زمینه دارد و این قابلیت به 
گونه اي است که تامین امنیت هم در ذهن و هم در عمل 

رقم به خوبي خورده است.

استاندار قم با اشاره به جایگاه امنیت در جامعه،  تصریح کرد: 
اگر امنیت وجود نداشته باشد هیچ توسعه و رشدي وجود 
نخواهد داشت.وي گفت: بحمدالله با هماهنگي، هم افزایي و 
همدلي بین مسئولان در قم شاهد امنیت اجتماعي در سطح 
استان هستیم.صادقي ضمن تاکید بر اقدامات پیشگیرانه، 
تصریح کرد: سارقان همواره باید احساس ناامني داشته باشند 

در این صورت براي مقابله و پیشگیري موفق خواهیم بود.
خداوند چشم  از  بعد  مردم  اینکه  بیان  با  قم  استاندار 
امیدشان به پلیس است و با دیدن پلیس احساس آرامش 
مي کنند، تاکید کرد: من از پلیس قم رضایت کامل دارم و 
از سردار مجتبایي به جهت این انسجام و اعمال فرماندهي 
مطلوب قدرداني و افتخار مي کنم که عضوي از مجموعه 

انتظامي باشم.
 سردار مجتبایي فرمانده انتظامي استان قم نیز ضمن 

این  مجموعه  از  قم  استاندار  هاي  حمایت  از  قدرداني 
فرماندهي، گفت:امنیت کار جمعي است و پلیس در این رابطه 
سعي کرده در فضایي متعامل از همه ظرفیت هاي سیاسي، 

قضایي و اطلاعاتي بهره برده و به وظیفه اش عمل کند.
وي با بیان اینکه 60درصد سرقت ها در سال جاري توسط 
کارکنان پلیس آگاهي استان و سایر پلیس هاي تخصصي 
کشف و اموال مکشوفه تحویل افراد مالباخته شده، ابراز 
امیدواري کرد:مردم در جهت پیشگیري از سرقت همکاري 

بیشتري با پلیس داشته باشند.
فرمانده انتظامي استان قم با بیان اینکه قرارگاه مبارزه با 
سرقت هر هفته در پلیس آگاهي استان تشکیل، سرقت ها 
تحلیل و راه هاي کشف بررسي مي شود، افزود:پلیس قم از 
لحاظ دقت و صحت آماري و همچنین کسب رضایتندي از 

سوي ناجا رتبه اول را در کشور کسب کرده است.

با تلاش و پیگیری مسؤولان استان قم باند بزرگ سارقان منزل در استان قم منهدم شد.
از این باند تعداد زیادی اموال سرقتی و خودرو توسط پلیس استان قم کشف شد. صادقی 
استاندار قم صبح پنجشنبه با حضور در پلیس آگاهی استان در جریان روند شناسایی و انهدام 

این باند قرار گرفت.
استاندار قم در این بازدید با اشاره به فعالیت های پلیس اظهار کرد: نیروهای پلیس با حضور 
فعال و اشرافیت خوبی که دارند، احساس امنیت را در جامعه به وجود آوردند، اقدامات بسیاری 
از سوی پلیس صورت گرفته و نیروهای انتظامی کشفیات زیادی داشتند.   صادقی خاطرنشان 
کرد: از پلیس آگاهی و پلیس تخصصی که به دنبال ایجاد امنیت هستند، تشکر می کنم. 
فرمانده نیروی انتظامی استان قم نیز در این بازدید در خصوص باند سرقت گفت: اعضای 
باند سرقت از منزل طی روزهای دستگیر شدند و این باند 6 عضو دارد، باند سرقت در چهار 

استان کشور فعالیت داشت، اعضای باند به 28 فقره سرقت اعتراف کردند که 22 فقره از آن 
در استان قم بوده است. مجتبایی ادامه داد: تمام سرقت های این باند مربوط به منازل بوده و 
با دو هفته کار اطلاعات و عملیاتی در استان های مختلف اعضای این باند دستگیر شدند و از 
ابتدای سال تاکنون 44 باند سرقت توسط پلیس استان قم شناسایی شد. وی افزود: مراحل 
بازجویی اعضای این باند هنوز به پایان نرسیده و ما در تلاش هستیم تمام سرقت های این باند 
در استان های مختلف کشور مشخص شود و اموال سرقتی هم به مالبختگان برگردانیم، پس 
از پایان مراحل بازجویی ارزش اموال سرقتی این باند هم در صورت ضرورت اعلام خواهد شد. 
فرمانده نیروی انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: پلیس قم موظف و مصمم است که با تمام 
سارقینی که به شکلی امنیت استان را به هم می ریزند، مقابله جدی داشته باشد تا در همه 

زمینه ها امنیت عمومی و اجتماعی را در استان فراهم کند. 

 فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اینکه قم از لحاظ 
امنیت در وضعیت قابل قبولی قرار دارد، گفت: از ابتدای 
سال تاکنون 44 باند سرقت در استان قم متلاشی شدند که 

اعضای این باندها معمولا غیربومی بودند.
بازدید   سردار کاظم مجتبایی صبح دیروز در حاشیه 
استاندار از پلیس آگاهی استان قم در جمع خبرنگاران با اشاره 
به امنیت استان قم اظهار کرد: استاندار قم در راستای برقراری 
امنیت در استان حمایت های زیادی را از پلیس داشته است 
و به دلیل مدیریت کلان خوب در این زمینه شاهد تلاش 
و کوشش نیروهای انتظامی برای برقراری امنیت در استان 

قم هستیم. 
فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: از لحاظ امنیت در 

استان قم در وضعیت قابل قبولی قرار داریم که این حاصل 
یک کار جمعی است، پلیس سعی کرده که از همه ظرفیت ها 

برای برقراری امنیت در استان قم استفاده کند. 
وی در خصوص بحث سرقت در استان قم تصریح کرد: 
از ابتدای سال تاکنون 44 باند سرقت در استان قم متلاشی 
شده که اعضای این باندها معمولا غیربومی بودند، به همین 
دلیل نیروهای پلیس استان قم برای کشف و دستگیری این 

باندهای سرقت به استان های مختلف کشور سفر کردند.
مجتبایی افزود: حدود 60 درصد سرقت ها در استان قم 
توسط پلیس آگاهی و پلیس های تخصصی دیگر کشف شده 
و اموال مسروقه به مالباختگان برگردانده می شود، امید داریم 
که مردم با رعایت نکات امنیتی از بحث سرقت جلوگیری 

کنند.
 فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر رضایت مردم از 
پلیس ادامه داد: پلیس استان قم از لحاظ صحت آماری 
و کسب رضایت عامه، رتبه اول را در سطح کشور کسب 
کرده است، تحقق این امر برای ما مایه خوشحالی است که 

توانستیم رضایت مردم را حاصل کنیم.
وی با اشاره به تشکیل قرارگاه سرقت استان قم تصریح کرد: 
قرارگاه سرقت هفته ای یک بار در پلیس آگاهی تشکیل شده 
و در این قرارگاه راه های کشف سرقت های استان پیگیری 
می شود، پلیس های تخصصی در قرارگاه سرقت حضور دارند 
و کار همه جانبه ای برای دستگیری سارقان صورت می گیرد و 
گاهی دستگیری سارقان با همکاری پلیس فتا انجام می شود.

 جانشین فرماندهي انتظامي استان از دستگیري یک خیر قلابي در قم خبر داد و گفت: 
متهم از زنان سالخورده به بهانه اینکه مسئولیتي مهم در موسسات خیریه کشور بر عهده دارد، 

کلاهبرداري کرده و متواري مي شد.
سرهنگ حمید رضا اسدي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهارداشت: در 
پي دریافت چندین فقره شکایت مبني بر کلاهبرداري از زنان سالخورده موضوع در دستور کار 
مأموران آگاهي استان قم قرار گرفت. وي گفت: متهم طلاجات زنان سالخورده را به بهانه اینکه 

مسئولیتي مهم در موسسات خیریه کشور بر عهده دارد دریافت و متواري مي شد.
جانشین فرماندهي انتظامي استان قم افزود:سرانجام کارآگاهان با انجام اقدامات اطلاعاتي و 

تحقیقات گسترده متهم مذکور را شناسایي و دستگیر کردند.
سرهنگ اسدي با بیان اینکه نامبرده داراي پنج فقره سابقه کیفري است،  گفت: وي در 
تحقیقات پلیس صراحتاً به بزه انتسابي اعتراف و نهایتاً پس از تحویل به مرجع قضایي استان 

با قرار قانوني مناسب راهي زندان شد.

استاندار قم اعلام کرد

کشف6۰درصدسرقتهادراستانقم

با تلاش و پیگیری پلیس و مسئولان استان صورت گرفت:

انهدامباندبزرگسرقتمنازلدرقم

فرمانده انتظامی استان:

قمازلحاظامنیتدروضعیتقابلقبولیقراردارد

جانشین فرماندهي انتظامي استان  قم خبرداد

دستگیريیکخیرقلابيدرقم






